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Les iz gozda drugače 

v zadnjih treh letih se je v logaških gozdovih marsikaj spremenilo in 
^'sikateri občan si ne zna razložiti vsega, kar opaža na svojem rek-
'Bcijskem pohodu po gozdu ali pa gredoč s puško na lov. 

kaj se dogaja? 
Temeljni organizaci j i TOZD in 
°K Gozdarstvo Logatec, kater ima 
kupano gospodarjenje z logaš-

gozdnim bogastvom, sta se 
na prelomnic i : menjata se na-

• spravila lesa iz gozda do konč-
eBa porabnika in tehnologija izde-
V e gozdnih sort imentov. 
&o nedavnega se je les iz logaš 

gozdov do kamionskih cest vla-
" Pretežno z vprežno živino Ker pa 
te živine na logaškem območju 

le manj, jo nadomeščajo traktorji. 
a bi bilo takšno spravi lo uspešno, 

Potrebno zgraditi dovolj š i roke 
«°zdne vlake z drugačnimi elementi 
*9iba, kot so jih imele stare konj-
>ke p 0 t i . 

Vgradnja traktorskih poti pred-
tavi 'Ja za gozdarje velik problem, 

s e zavedajo, da morajo realizirati 
t e ž n o s t i , ki jih pred njih postavl ja 
* u * b a , in so zapisane v gospodar-

načrtih, obenem pa je gradnja 
K d n o draga, saj se cena za 1 km 
p d n e vlake giblje poprečno med 
OO.OOO do 200.000 din, glede na 

Ptovost terena. 
. si bo bralec lažje predstavljal, 
;°'iko vlak je potrebnih za normal-

spravilo lesa iz 1 ha gozda, naj 
Ja vedem le okvirni podatek; od 120 
I 150 m na kraškem vrtačastem 
* r enu. Po leg tega naj bi bila na 1 ha 

gozdne površine zgranih še 26 m 
gozdne ceste. 

Leta 1981 je bila pri KLI Logatec 
postavl jena moderna linija za luplje
nje lesa iglavcev, s čimer se je faza 
lupljenja lesa prenesla iz gozda v 
skladišče Dokaj preprosto poveda
no, v resnici pa ni tako enostavno. 
Prenos te faze dela iz gozda je na
mreč pogojen s tem, da mora biti 
les pravočasno, v poletnem času pa 
najkasneje v 14 dneh, pripeljan v 
skladišče in obeljen, s icer bi imeli v 
gozdu in na lesu več škode kot ko
risti Les bi postal plen gozdnih 
škodlj ivcev, lesarja in lubadarja, s 
č imer bi se zmanjšala kvaliteta, ob
enem pa bi bilo ogroženo zdrav
stveno stanje gozdnih sestojev. 

Če strnemo teh nekaj dejstev v 
končno misel, nam bo jasno, da pri
haja v naši gozdni proizvodnji do 
sprememb zaradi industrializacije 
gozdne proizvodnje. Da pa bo l e t a 
stekla, morajo biti izpolnjeni pogoji, 
predvsem ta, da so gozdovi dovolj 
odprti s prometnicami, da je organi
zaci ja dela taka, da izdelan les ne bo 
ostajal predolgo v gozdu, ter da se 
bo cena obl ikovala po kvaliteti do
bavl jenega lesa 

Boris Opara, 
dipl inž gozdarstva 

SREČNO IN USPEŠNO NOVO 
LETO 1984 

VSEM OBČANOM ŽELIJO 

DPO LOGATEC, 
SO LOGATEC in 

UREDNIŠTVO LOGAŠKIH NOVIC 

V teh novoletnih dneh bomo tolikokrat rekli besedo SREČ
NO. Tolikokrat bo izgovorjena, napisana, slišana, zaželjena. Na 
vsem svetu, v vseh jezikih, na tisoč različnih načinov. 

Besedo SREČNO uporabimo največkrat za prijatelja, so
rodnika, sodelavca, tudi znanca in ob novem letu celo za so
seda, ki ga na cesti redko pozdravimo. Kot nekaka čarobna 
beseda je, s katero rešujemo ob novem letu prepire, spore, 
celo krize in slabosti. Beseda, s katero obračunamo s starim 
in začenjamo novo. Saj poznate tisto: »Kar je bilo je bilo, bo 
že drugo leto bolje!« Pa bo res? Samo z besedo SREČNO go
tovo ne. Bolje bo samo, če stvari ne bomo reševali z beseda
mi, ampak z dejanji, če obračunov ne bomo delali s SREČNO, 
ampak s SREČO nas vseh. 

Srečo pa krojimo mi. Ne samo za novo leto, ampak vsak 
dan, vsak trenutek našega življenja. Zato vsak dan delajmo 
tako, da bomo srečni, ker le srečni ljudje lahko ustvarjajo 
srečno družbo. Mi za delovnimi stroji, mi v učilnicah, v pisar
nah, na poljih, v vrtcih in domovih starejših občanov, naredimo 
leto 1984 SREČNO. 



Jugoslovansko pohištvo 
v Ameriki 

KLI-jevi stoli na ameriškem trgu 
Ameriško tržišče je prav gotovo največji trg na svetu, seveda pa je 

zato na tem trgu tudi največja konkurenca, največja brezobzirnost, naj
večje so zahteve itd. KLI Logatec že več kot 20 let izvaža na to zahtev
no tržišče, vendar tudi zanj velja neusmiljena konkurenčna borba. Nič 
nam ni zaradi dolgoletnega nastopa poklonjenega, vedno znova se mo
ramo potrjevati pri vseh kupcih ne glede na svetovni nazor, vero ali na
rodnost. 

Bra lce Logaških novic želim sezna
niti z nekaterimi dejstvi izvoza v 
Amer iko , da bi boljše razumeli pri
zadevanje KLI-ja za obstanek na 
svetovnem trgu. 

New York je center svetovne tr
govine, v njem so predstavništva naj
večjih svetovnih družb, na Wal l 
Stretu so sedeži največjih svetovnih 
bank, ce lo Združeni narodi imajo na 
tem geografsko majhnem prostoru 
- Manhattnu - svoj sedež. Ni slučaj 
torej, da se največji t rgovski posl i 
opravljajo prav tu in na svoj način 
dirigirajo gospodarske in pol i t ične 
odnose v svetu. 

Odloči tev Sloveni jalesa za proda
jo pohištva v Amer iko pred dvema 
deset let jema je odloči len korak tudi 
za KLI-jevo prisotnost na ameriš
kem trgu. Zgodov ino navajam zato, 
da bi lahko razumeli gledanje naših 
s lovenskih in jugoslovanskih lesnih 
organizaci j na delovanje KLI-ja v 
odloči lnih trenutkih poslovanja v 
Amer ik i . 

Tudi v KLI-ju je včasih premalo 
prisotna zavest, da proizvajamo za 
zelo zahtevno tržišče in da je naš 
obstoj odvisen zlasti od dobre oz i 
roma najboljše kvalitete izdelkov in 
servisa, to je rokov izdelave in pra
vočasne odpreme Vedet i moramo, 
da se je v zadnjih 10 letih ponudba 
kolonia lnega pohištva iz Jugoslav i 
je, raznih tipov in njihovih izvedenk, 
povečala za skoraj petkrat in da 
nam konkurirajo še Romuni , Čehi in 
Pol jaki ter v kriznih časih tudi dežele 
Daljnjega vzhoda. 

Naša prednost je lahko samo v 
tem, da smo najkvalitetnejši, da ved
no znova delamo nove programe in 
da imamo odl ičen servis. V grupi 21 
- to je v najenostavnejših kolonial
nih stolih so nas že dohiteli v Šipadu, 
Krivaji, Vrbovskem, Uroševcu, Les-
kovcu in drugi, zato je vsako uspa
vanje z doseženim zelo nevarno za 
naš nadaljnji obstoj. Dohodek, ki ga 
ustvarjamo v teh najnižjih grupah, 
komaj še pokriva stroške pro izvod
nje, če pa bodo cene lesa še naprej 
tako vratolomno naraščale, bodo ti 
najenostavnejši stoli kazali rdeče 
številke. 

Neplanirana in nedosežena del i
tev dela - delitev programov - nas 
je pripeljala do tega, da vsi proizva
jamo in v Amer ik i prodajamo - ne
kateri ce lo ponujajo za vsako ceno 
- približno enake stole. 

Gospoda rska kriza konec leta 
1981, v letu 1982 in prvem četrt let ju 
letos, ko so se zapirala mnoga vra

ta, tako proizvajalcev kot t rgovcev v 
ZDA, je povzroči la, da se tudi S lo 
venci in Jugoslovani n ismo več dr
žali nikakršnega dogovora o nasto
pu na amer iškem trgu, ampak smo 
eden drugemu zniževali dosežene 
cene, čeprav vsi skupaj zato nismo 
nič več prodali Človek si težko 
predstavlja, da je v našem samoup
ravnem social ist ičnem sistemu 
možno s tako brezobzirno in nelojal
no konkurenco izrivati s tržišča dru
ge, ki so s trudom dosegl i pr imerne 
cene in položaj. Za to trditev imam 
tudi dokaze. 

Drug problem jugos lovanskega 
nastopa v ZDA je nekontrol i rano 
odpiranje montažnic. Te se po pra
vilu odpirajo prav tam, kjer jih že ima 
Sloveni jales ali Lesnina. Še več: pri
šleki, namesto da bi predhodno ana
lizirali tržišče in možnost i prodaje 
ter absorpc i jsko moč določenega 
teritorija, s podkupovanjem novači
jo tako trgovske potnike kot tehnič
ni kader, da prehajajo v njihove 
montažnice. Tak divji, nesmotrn in z 
družbenega vidika neracionalen na
čin odpiranja novih montažnic bi 
morala naša oblast regulirati z jasni
mi kriteriji, če hočemo doseči , da ne 
bomo razprodajah našega dela. O 
tem sem že obvesti l tudi G Z Jugos
lavije in upam, da se bo kaj premak
nilo na bolje. 

Letošnja pot v Amer iko ni bila na
menjena le običajnemu pregledu 
reklamaci j in dogovorom o prodaji 
za naslednje leto, ampak predvsem 
spremembi cen, ki so zadnji dve leti 
močno padle. Jasno je, da cen ni 
težko spuščati, umetnost pa jih je 
dvigniti. 

Prav v tem pa je bilo največ težav, 
in to ne le s kupci in posrednik i , ki 
neradi pristanejo na višje cene, saj 
vedo, da bodo dražje blago težje 
prodajali in ne bodo po želji rastli 
njihovi dobičk i , temveč so bile teža
ve zlasti z jugos lovansko konkuren
co . V posebnem odboru G Z J s se
dežem v New Yorku je bilo namreč 
pred našim pr ihodom v Amer iko do
govorjeno, naj se cene kolonia lnega 
pohištva v 1984 letu ne bi spremi
njale. Sekc i ja se je sestala 28. 10. v 
New Yorku, kjer sva bila po leg dveh 
Sloveni ja lesovih in dveh Lesnininih 
članov s tov. Nikom Žel jkom prisot
na kot edina predstavnika s loven
ske lesne industrije. Močnejše pa je 
bilo zastopstvo Šipada, Krivaje ter 
drugih, ki so prišli na sestanek z na
menom, da se prejšnji dogovor o 
cenah potrdi. Vel iko je bilo potreb-

KLI-jevski stoli na sejmu pohištva v High Pointu 

njem letu večji čisti devizni d o M * ' 1 no dokazovanja, da mi že dosega
mo višje cene, da se kriza počasi 
umika, da v Amer ik i raste produktiv
nost, da pada nezaposlenost, da se 
je dvignila gradnja stanovanj, da 
končno raste narodni dohodek, da 
bo letos 4 % inflacija, za drugo leto 
pa se pričakuje 5 % stopnja itd. Za 
htevali smo, da se cene povišajo od 
5 do 7 % ter določi jo tudi cene baz
nim pro izvodom. Po mučnem prere
kanju se je večina strinjala, naj se 
cene delno popravijo, za kol iko, pa 
naj bi določi l i na drugem sestanku. 
Led smo torej le prebili in na tem 
novem sestanku sekci je je bilo do
govorjeno, da se cene povečajo za 
5 %, določi le pa so se tudi cene baz
nih proizvodov. 

Mi smo v Amer ik i dosegl i višje 
cene od tega dogovor jenega pove
čanja in ni težko izračunati, če 
vemo, da je naša prodaja skoraj 9 
mili jonov $, za kol iko bo v nasled-

v KLI-ju. 
S tem, da je tudi v Beogradu P 

trjeno stališče sekci je iz New Vo r , 
še ni rečeno, da bodo vsi d0fl°JJJ 
tudi spoštovali. Nujno moramc 
za področ je spoštovanja dog° 
jene rasti cen imeti ustrezno sp r ^ 
Ijanje in pr imerno kaznovanje (n^ 
sodišče časti, ki ga imamo se 
tistih, ki se požvižgajo na dogo v 

i e n o gje 
Borba še ni končana, P ° b e ° j t i 

leve ni moč samo z besedo sp r a 

nazaj v kletko. Ze lo pomembno vio-
iveiji go pri tem morata imeti naši najv ^ 

izvozni organizaci j i S loveni ja l e S 

Lesnina, pa tudi drugi direktni izv 
niki, da se spet ne bo ponovil P 
poln nered, ki je vladal v krizn 
obdobju, in je zaradi tega naša 
bena skupnost izgubila precej 
gocenih in prepotrebnih deviz. 

Franc GODINA, dipl-

dra' 

Razvrednotenje 
stabilizacijskih 
prizadevanj delavcev 
Gradnika 

Delavski svet je 25. oktobra 1983, 
zbor delavcev pa 28. oktobra 1983 
obravnaval in sprejel per iodični ob
račun za letošnje tr ičetrt let je 
Splošne ugotovitve so: 

- pozit ivno gospodarjenje, vendar 
zaskrbl jujoči rezultati: 

- rast ce lo tnega pr ihodka v pri
meri z lanskim za 55 % 

- rast stroškov za 70 % 
Rast stroškov je naravnost ab

surdna; nanjo je bilo nemogoče vpli
vati. Absurd je tol iko hujši, če upoš
tevamo izpričano stabi l izaci jsko na
ravnanost delavcev Gradnika, saj: 

- smo fizični obseg proizvodnje z 
enakim števi lom zaposlenih preseg
li g lede na enako lansko obdobje za 
več kot 10 % 

(primerjava proizvodnje 
1982-1983: 

pesek: 16.819 m' 2 / 0 9 1 
kvadri: 322.595 - 445.070; be t-< 
3.803 m' - 6.851 m' ; cement: 1 
ton - 2.738 ton; železo: 113 t ° n 

172 ton); rfe. 
- s skrbnejšim odnosom do , 

lovnih sredstev in materiala smo v 
hranili materiala za '• 

- upoštevajoč težje pogoje 9° 
podarjenja, smo prihranili e n e r ?«t ; 
(zlasti goriva) za dobrih 8 . 

- izrabo delovnega časa s m o z • 
cionaliziral i tako, da smo de ' 0 

koledar pri lagodil i družbenim zar1 

vam pa tudi izrazito sezonskim P 
gojem in vremenskim razmeram-

Nadaljevanje na 3. s"*" 



Razvrednotenje stabilizacijskih 
Prizadevanj delavcev Gradnika 

*Waljevanje z 2. strani 

»Bolniški stalež do 30 dni nam je 
*Pelo zmanjšati za 1,5 %. 

Brez možnosti vpliva na brzdanje 
"Vel ikega naraščanja stroškov pa 
""o ostali, ko je šlo zlasti: 

Za izredno rast cen domala 
j*em reprodukci jskim mater ia lom; 
z a v a j a m o le podražitve temeljnih 
"fcterialov v letu 1983: 

- cement za 41 % 
I železo in armaturne mreže za 

5 9 % 
- les za 48 % 
2. Za dvigovanje cen energije: 
P gorivo za 43 % 
~ elektrika za 25 % 
3- Za obrestne skoke od 12 % na 

' 8 % oz. 30 %. 
Ob taki draginji in zaradi znane 

*arni 

toviš 
rznitve nismo ne mogl i ne smel i 
Sevati pogodbenih c e n iz I. poli. 

' B ,°s niti za dinar. Po odmrznitvi cen 
S l tio uspeli dvigniti ceno le beton
om kvadrom (in to šele julija letos) 
! a 35 %, med tem časom pa se je 
C ement ponovno podražil, itd Tako 
16bil padec dohodka samo na kvad-

za 500.000 din na mesec . 
Tako je ravno pretirano dvigova-

" l e cen povsem razvrednoti lo naša 
s 'abilizacijska naprezanja. 

Drugo poglavje, ki s i romasi naš 
'°hodek, pa moramo še prav po-

6bno naglasiti, čeprav smo o stva-
' s t l ničkol ikokrat obveščali ta ali oni 
0 r9an in tudi družbenopol i t ično 
* u Pnos t . Gre za že ustaljene izgube 
'ko munalni dejavnosti individualne 
' abe Naša opozor i la niso zalegla 
J"' tedaj, ko smo dokazoval i opravi-

e n o s t d o ureditve komunalnih tarif, 
ka ter imi bi lahko pokrival i t ekoče 
J že podedovane izgube. Tako ni 
Jjo moč uveljaviti višje cene za od-
*°z smeti po nobeni od treh ponu-
" 6nih variant, pač pa »složno« do
d a m o povsem nemogočo situa-
C 'i°- še naprej naraščajočo planira-
"° izgubo, ki jo še vse doslej pokr i -
" a dohodek delavcev v gradbeni de
dnost i . P o d težo tovrstnih primanj-

'iajev ni čudno, da prihaja do neso-
r a*rnerja med dohodkom in oseb-

v v o d o v o d - tekoča izguba do 30. 9. 
v Prenesena izguba 

nim dohodkom. Namreč primanj
kljajev v komunal i se je nabralo z a 
11.983.078 din. 

Primanjkljaj v komunalnih nalož
bah, ki ga še vedno pokriva Gradnik, 
ker komunalna sredstva ne zado
ščajo, znaša 4.496.460 din. 

Seštevek vseh navedenih pri
manjkljajev znaša torej nekaj več 
kot eno staro milijardo dinarjev, oz i 
roma natančno: 

11.983.078,- din 
Vse navedeno, divjanje nabavnih 

cen, zamrznitev naših prodajnih cen , 
v isoke obresti in komunalne izgube, 
je izjemno bremeni lo dohodek 
Gradnika, tako da je dohodek nara
sel le za 27 %. K o bi navedenih bre
menitev, za katere delavci n ismo 
imeli dovolj blažilnega vpliva, ne 
bilo, bi izkazoval i znatno višji doho
dek in tudi čistega dohodka bi bilo 
najmanj za 8 do 9 % več. V tem pri
meru bi 26 % rasti osebnega dohod
ka ne prekorači l i z družbenim dogo
vorom dogovorjene rasti v naši DO, 
glede na s icer doseženo rast čiste
ga dohodka le za 19 %. 

Resoluc i jske določbe in na njih 
temel ječi družbeni dogovor o raz
porejanju dohodka, ki je ustavno 
sporno določi l odvisnost osebnega 
dohodka od čistega dohodka, niso 
predvidevale take rasti cen repro
dukci jskih materialov in ne energe
tiki pa tudi ne obrest im v letu 1983. 
Prizadevanja delavcev za večjo sto
rilnost so bila uspešna, antiresolu-
c i jska gibanja tržnih cen pa so poru
šila razumljiva razmerja dohodek 
čist i dohodek: osebni dohodek. Za 
ostajanje rasti osebnega dohodka 
je doseg lo že tisto mejo soc ia lne 
zaskrbl jenosti , da so Gradnikovi de
lavci začeli kar številno zapuščati 
delovno organizaci jo in se zaposlu
jejo v tistih delovnih organizaci jah v 
občini, ki jim zagotavljajo boljši OD 
in daleč primernejše delovne pogo
je (na toplem, na suhem, pod streho, 
pa še delovni čas, ki daje boljše 
možnost i za dodatni zaslužek). O d -

din 
1983 1.194.000 

1.727.000 

f obresti za manjkajoča obratna sredstva 

skupni primanjkljaj za vodovod 

jj kanalizacija - tekoča izguba do 30. 9 1983 
* Prenesena izguba 

* °bresti za manjkajoča obratna sredstva 

S k u P n i primanjkljaj za kanal izaci jo 
* smeti - tekoča izguba do 30. 9. 1983 
" Prenesena izguba 

* °bresti za manjkajoča obratna sredstva 

s kupni primanjkljaj za odvoz smeti 

ločitev, da smo s 26 % rastjo oseb
nega dohodka le blažili vse večje 
soc ia lne tegobe (ob polletju je 15 
delavcev še vedno prejemalo manj 
kot 10.000 - din mesečnega OD, 41 
kvalif iciranih delavcev pa ni preseg
lo 15.000 - din mesečnega OD) so
časno pa ostali še vedno v ugodni 
pariteti glede na dohodek, je delav
ski svet soglasno potrdil, prav tako 
sindikalna organizacija, mladinska 
organizaci ja in organizaci ja ZK 
Gradnika. Tako je odloči l tudi zbor 
delavcev. 

Ker je na dlani, da bi samo odpra
va primanjkljaja v komunal i popravi
la razmerje v rasti dohodka glede na 
družbeni dogovor, je tudi zbor de
lavcev od ločna zahteval, naj se iz
guba v komunalnih dejavnostih po
krije v okviru družbenopol i t ične 
skupnost i ali kako drugače, če se s 
predlogi novih cen ne da pokrit i iz-

2.921.000 
705.000 

3.626.000 

589.533 
633.000 

1.222.533 
322.320 

1.544.853 
422.935 

1.203.249 

1.646.184. 
669.950 

2.316.134 

gub. Delavci ne pristajajo več na to, 
da bi še naprej prenašali breme ko
munalnih izgub in si tako onemogo
čali izplačevanje ugodnejšega OD. 

Menimo, da smo ravnali tudi 
sk ladno s stal iščem republiškega 
komiteja za delo, ki meni, naj bo rast 
OD odvisna od doseganja boljših re
zultatov (večji fizični obseg proiz
vodnje), boljšega dela (varčevanje z 
materiali in energijo) in poslovanja 
(ugodnejša izraba delovnega časa, 
upad bolniških). Zgol j odvisnost OD 
od dohodka oz. čistega dohodka je 
namreč nesprejemljiva ravno zaradi 
navedenih okol iščin, ki so bremeni
le naš dohodek (cene - komunalni 
primanjkljaj), ki izkazujejo dohodek 
oz. čisti dohodek dovolj izkrivljeno 

Zaradi vsega tega tudi menimo, 
da so naša ravnanja pri delitvi O D 
utemeljena. 

Delavci Gradnika 

Frontnosti še vedno 
ne razumemo 

»Delo občinske konference S Z D L 
posega na vsa področja dela in živ
ljenja delovnih ljudi in občanov. Prav 
zato je težko našteti posamezne us
pešne akci je in konkreten delež te 
organizaci je pri razvoju občine,« je v 
svojem uvodu poudari l predsednik 
O K SZDL, tovariš Miha Kleč, na pro
gramsko volilni konferenci O K 
SZDL, ki je bila 14. 11 1983. Na njej 
so delegati oceni l i delo v obdobju 
o d 1979 do 1983. 

Konference so se poleg delega
tov udeležili tudi gostje: predstavniki 
občine, predstavnik R K SZDL, tova
riš Zorč ič in predsednik MS SZDL, 
tovariš Milan Marinič. 

Delegati so v tri ure trajajoči raz
pravi posebej vel iko pozornost i na
menili aktivnostim v zvezi z uresni
čevanjem gospodarske stabi l izaci
je. Social ist ična zveza je stalno 
spremljala družbenoekonomske 
odnose v občini, predvsem je sku
šala sproti spremljati ustvarjanje in 
delitev dohodka - predvsem v smis
lu družbenih dogovorov in predlaga
la rešitve. Pri obravnavi poslovnih 
rezultatov O Z D je bilo ugotovljeno, 
da so ti sol idni, čeprav predvsem na 
račun rasti cen. Stopnja akumulac i 
je se s icer veča, kar kaže da je gos
podarstvo upoštevalo situacijo 
doma in v svetu, toda nekatere stva
ri se še vedno niso spremenile. O d 
nosi med TOZD še vedno niso pravi 
dohodkovni odnosi , kar pogojuje 
tudi današnji položaj, ko ugotavlja
mo, da še vedno nimamo združene
ga dela, ki naj bi reševalo temeljne 
razvojne probleme. 

Še vedno so problemi na področ
ju skupne porabe, kajti dohodkovna 
sposobnos t ni v zadostni meri 
spremljala rasti družbenega stan
darda. Zaradi parcia lnega planiranja 
in ob pomanjkanju usklajenosti pri
haja do neusklajenega razvoja. 

Prece j časa so delegati namenil i 
delovanju delegatskega s istema in 
razvijanju novih oblik samoupravne

ga odločanja in ob tem poudari l i 
predvsem nujnost stalnega družbe
nopol i t ičnega usposabljanja, saj le 
to omogoča lažje povezovanje teo
rije z vsakdanjo samoupravl ja lsko 
prakso. Čeprav je bilo narejeno ve
liko, še vedno nismo naredil i vsega, 
kar je to področje zahtevalo od nas 
Predvsem še vedno de lamo vsak 
zase, nepovezano, zato so akci je 
zbledele. V tem se kaže, da pojma 
frontnosti še vedno ne razumemo, 
kar so potrdili tudi delegati KK 
S Z D L v svojih razpravah 

Ob kopičenju težav v ekonom
skem in družbenopol i t ičnem življe
nju delegati pogosto izgubljajo jas
ne cilje ter se tako na enostaven na
čin odmikajo razreševanju zaplete
nih vprašanj. Delegati so vedno bolj 
postavljeni v položaj pasivnega 
opazova lca . 

Na seji je bilo ugotovl jeno, da še 
vedno preveč pristajamo na stanje, 
saj se le redko pokaže na odgovor
nost t istega, ki sk lepa ali dogovora 
ni izpolnil. S tem pa bledi tudi v loga 
SZDL. Ljudje na to opozarjajo, ho
čejo, da se na probleme odkri to po
kaže. Tudi tukaj bi morala priti do iz
raza frontnost social ist ične zveze. V 
SZDL se moramo navaditi l judem 
povedati, kako naloge uresničuje
mo, in kdo so tisti, ki to zavirajo. Tak 
pristop bi moral biti tudi pri pripra
vah stabil izacijskih programov in bi 
moral postati naš način življenja in 
dela. 

Glavna razmišljanja in razprave 
delegatov so našle svoje mesto v 
programskih usmeritvah za nasled
nje obdobje, ki so jih sprejeli na seji 
Delegat i logaške O K S Z D L so za 
novega predsednika OK S Z D L izvo
lili Marjana Debevca, za podpred
sedn ico ponovno Metko Rupnik in 
za sekretarja Jakoba Kokal ja. Na 
konferenci so delegati izvolili tudi 
povo predsedstvo in njegove orga
ne. 

Branka Kum 



Povzetki s 16. seje 
občinske skupščine 

Na 16. seji skupščine občine Lo 
gatec, ki je bila v sredo, 7. 12. 1983, 
ao bile obravnavane naslednje za 
deve: 

a) devetmesečni rezultati gospo
darjenja v občini Logatec, 

b) osnutek resoluci je o polit iki 
družbenega in gospodarskega raz
voja občine Logatec v letu 1984, 

c) problemat ika malega gospo
darstva v občini in predlogi ukrepov 
za razvoj, 

d) obravnava dogovora o f inanci
ranju Temel jnega sodišča v Ljublja
ni. 

V nadaljevanju so bili obravnavani 
osnutki od lokov o spremembah in 
dopolnitvah od loka o davkih obča
nov, spremembi od loka o poseb
nem občinskem davku od prometa 
proizvodov in od 'p lač i l za storitve. 

Obravnavan je bil tudi osnutek 
dogovora o usklajevanju davčne 
pol i t ike v letu 1984. 

Obravnavana in sprejeta pa sta 
bila predloga odlokov, in s icer o ce 
nah za geodetske storitve v občini 
Loga tec in o spremembah od loka o 
proračunu občine Logatec za leto 
1983. 

Delegat iz K S Rovte je postavi l 
dve vprašanji, ki sta se nanašali na 
oskrbo z vodo v Rovtah in na pos lo
vanje benc inske črpalke v Rovtah v 
z imskem času 

Odgovor na obe vprašanji bo pis
meno posredovan delegaci j i v K S 
Rovte in ostal im delegaci jam oz. 
konferencam delegaci j . 

Pri obravnavi devetmesečnih re
zultatov gospodarjenja v občini je 
bilo povedano, da v naši občini tre
nutno ni nobene T O Z D ali OZD, ki bi 
gospodar i la z izgubo. To pa še ne 
pomeni , da smo lahko z rezultati po
vsem zadovoljni. 

Delegat iz DO »GRADNIK« je po
dal podrobnejšo obrazložitev glede 
dohodka in osebnih dohodkov de
lavcev v tr ičetrt let ju 1983. • 

P o razpravi so delegati sprejeli 
sklep, da se rezultate sprejme, pri 
tem pa se upošteva pr ipombe IS in 
razpravljalcev na skupščini. 

V naslednji točk i dnevnega reda 
je bil obravnavan osnutek resoluci je 
o polit iki družbenega in gospodar
skega razvoja občine Logatec v letu 
1984. Po krajši obrazložitvi so imeli 
delegati več ustnih in pismenih pri
pomb. Delegati DO KLI predlagajo, 
naj se procent nominalnega dohod
ka poviša s 25 % na 27 % Po leg 
tega predlagajo, da se ne planira za 
1 0 % višjega izvoza, ampak za 
7 -8 %, kol ikor ga planirajo v njihovi 
DO. Tudi počasnejše naraščanje 
realnega osebnega dohodka ne bi 
smelo biti nižje od republiške usme
ritve. 

Občinski odbor .gospodarske 
zborn ice Logatec je imel na osnu
tek resoluci je več pr ipomb, ki jih bo 
pri obl ikovanju predloga možno 
upoštevati. 

Pr ipomba na osnutek resoluci je 
je bila tudi glede kmeti jske proiz

vodnje. Delegat iz družbenopol i t ič
nega zbora je menil, da ni potrebno 
predvidevati povečanja kmeti jske 
proizvodnje (predvsem mleka in 
mesa), če je potem to neuresničl j i -
vo. 

G lede na vrsto pr ipomb in na dej
stvo, da je to osnutek resoluci je, je 
predsednik S O pozval vse de legac i 
je, da pripravijo dodatne predloge in 
jih posredujejo komiteju za družbe
noekonomsk i razvoj in družbeno 
planiranje, da bo možno pripraviti 
predlog, ki bo obravnavan in even
tualno sprejet na skupščini v mese
cu januarju 1984. 

V šesti točk i dnevnega reda je 
bila obravnavana problemat ika ma
lega gospodarstva v občini in pred
log ukrepov za razvoj. Ta prob lema
tika je za občino zelo pomembna in 
ji je treba posvetit i večjo pozornost . 

Delegaci ja obrtnikov in pri njih z a 
poslenih delavcev je podala na 
predložene materiale več pr ipomb, 
ki jih bo potrebno skrbno prouči t i in 
jih v dokončni program vključit i , če 
so sprejemljive. 

Nadal je je bil obravnavan dogo
vor o financiranju Temel jnega so 
dišča v Ljubljani. Temeljni dogovor 
predvideva način f inanciranja. Ta je 
odvisen od števila zadev. Ker se je 
to v zadnjih letih za obč ino Logatec 
povečalo, moramo prispevati za na
slednje leto 0,14 % več sredstev. To 
znaša približno 5.000 din Pred log o 
povečanju je bil sprejet. 

Za vsako leto se sprejme dogo
vor o usklajevanju davčne pol i t ike v 
občini , ki je usklajen z republ iškim 
dogovorom. Iz obrazložitve je bilo 
razvidno, katere spremembe so za 
naslednje leto predvidene. V razpra
vi je bila podana le ena pr ipomba, ki 
pa bistveno ne vpliva na vsebino do
govora. Dogovor je v razpravi do 
naslednje skupščine (28. 12. 1983). 
Vs i , ki se želite podrobneje seznanit i 
s spremembami , ki so predvidene 
za naslednje leto, lahko dobite ta 
dogovor pri vodju delegaci je za 
DPS . Predhodno je ta dogovor ob
ravnaval tudi družbeni svet za vpra
šanje davčne polit ike. 

Osnutek od loka o spremembah in 
dopolnitvah od loka o davkih obča
nov je bil obravnavan na seji in vse
buje vse spremembe iz osnutka do
govora o usklajevanju davčne polit i
ke. Te spremembe so: znižanje 
davčnih stopenj za nekmete zaradi 
uvedbe pr ispevka za pokojn insko 
zavarovanje in uvedba olajšav za 
vlaganje v razvoj turizma, sp remem
be razponov davčnih osnov in sto
penj v obrtni in pokl icni dejavnosti, 
dopolni tev olajšav v obrtni dejav
nosti in dve spremembi pri davku po 
odbitku. 

S strani delegatov na ta osnutek 
ni bilo pripomb. Osnutek je v razpra
vi do naslednje seje SO. 

Nadalje Je bil obravnavan osnutek 
od loka o spremembi od loka o po
sebnem občinskem davku od pro
meta proizvodov in od plači l za sto

ritve. Iz obrazložitve je razvidno, da 
gre predvsem za naslednje: obč in
ski prometni davek naj bi bil povišan 
od dosedanj ih 4 % za prodajo vozi la 
v roku dveh let na 15 % za vozi la, ki 
bi bila prodana pred po tekom ene
ga leta od pridobitve, oz i roma na 
1 0 % za vozila, prodana po poteku 
enega leta do dveh let pridobitve 
P o poteku dveh let lastništva pro
metni davek ni več obdavčen. V os
nutku od loka je dodana tudi klavzu
la, da v primeru, če kupnina ne od
govarja prometni vrednosti, to ugo
tovi uprava za družbene prihodke. 
Osnutek je posredovan v razpravo 
do naslednje seje. 

Pred log od loka o cenah geodet
skih storitev v občini Logatec pred
videva le spremembo 3. člena dose
danjega od loka. V tem členu so do
ločene cene za geodetske storitve. 
Nove cene znašajo: 

- za terensko delo geodeta P° 
opravljenih norma urah - 360,00di" 

- za pisarniško delo geodeta P° 
opravljenih norma urah - 3 1 0 , 0 0 * 

- za r isarsko delo po opravljeni 
norma urah - 210,00 din, 

- za f igurantsko delo - 186,00* 
Če te primerjamo z dosedanji"11 

cenami , ugotovimo, da gre za P r e ' 
cejšnje zvišanje. Pripomniti P a ' e 

treba, da so nove cene še vedn" 
bistveno nižje kot v drugih občina11' 
Slovenij i . Predloženi predlog J e " 
sprejet. 

Obravnavan je bil tudi p red log 0 0 

loka o spremembah in dopolni^ 3 

od loka o proračunu občine L°9 a J e 

za leto 1983. Na predloženi predi"8 

ni bilo nobenih pr ipomb in je bil s°8 
lasno sprejet 

Nadaljevanje na 5. 

Šola, telefon in učiteljica 

Glede na različno razumljenost 
mojega članka »Šola, telefon in uči
teljica«, ki je bil objavljen v prejšnji 
številki Logaških novic, se čutim 
odgovornega pojasniti, kaj sem že
lel s člankom povedati. 

Nikakor nisem hotel ocenjevati 
dela učiteljice v Lazah, niti ne, ali 
diha šola s krajem ali ne. Za kaj ta
kega nisem niti pristojen niti dovolj 
seznanjen z dejanskim stanjem. Če 
krajani Laz niso zadovoljni z vlogo 
šole v kraju, se morajo o tem pogo
voriti sami - če se le da na delega
ciji za vzgojo in izobraževanje in 

nato na seji Krajevne konfet"0 

Socialistične zveze delovnega ¥ 
stva. 

Edini namen mojega članka je 
pokazati, kako danes radi nek&te 

izkrivljajo podatke, ob tem pa s e " 
zavedajo, ali pa se nočejo zaveo*^ 
da marsikomu tako delajo krivico 
škodo. 

Kadar bomo o vseh problem^' 
nepravilnostih spregovorili od'"1'j 
na javnem mestu in ob prisotn0s 

tistih, ki jih vse skupaj zadeva," 
b o d o potrebni taki in podobni i ' 8 " 
ki. „ 

Marko K«* 

Članek Šola, telefon In učiteljica, ki je bil objavljen v 
prejšnji številki Logaških novic, Je vsaj po prispevkih, ki so 
prišli na uredništvo Logaških novic, imel veliko odmev
nost med bralci, posebno med krajani Laz. 

Uredništvo podpira usmeritev, da bi v glasilu dobili pro
stor tudi polemični članki, vendar moramo vedeti, da časo
pis ni primerno mesto za dialoge posameznikov. Odmeve 
na posamezne članke bomo radi objavili, vendar le, če 
bodo ti odmevi tehtni In dovolj direktni. 

Želim odgovoriti vsem tistim, ki 
menijo, da učiteljica v Lazah ne op
ravlja zadovoljivo svojega dela. 

Upam si trditi, da svoje delo in 
dolžnosti opravljam solidno in o 
tem ni potrebno razpravljati ne na 
sestankih, ne v gostilnah, ne kje 
drugje. 

Ne zapiram se za šolska vrata. Iš
čem stikov in sodelovanja z vsemi. 
Na žalost pa je v Lazah le peščica 
ljudi, ki je pripravljena razvijati kul
turno, zabavno in drugo življenje v 
kraju. Trdim tudi, da so bili do sedaj 
šola, dramska skupina pod vod
stvom Marije Šibenik ter nekateri 
mladinci In vodstvo krajevne skup
nosti edini nosilci kulture v kraju. Za 
vse pomembnejše praznike skupno 

pripravljamo proslave. Pionirji v S \ 
ko leto pod mojim vodstvom P'[ 
pravijo za 29. november samos<0^ 
no proslavo v TOZD Kuverta 
Ljubljani, ki je pokrovitelj Pionirk 
ga odreda TV-20 v Lazah. Vsi ^ 
tud; vključeni v pionirski zbor, ki 9 
vodi tov. Jernej Jeršinovič. 

Z ukinitvijo šole v kraju (o tems 

je tako na široko in glasno razp<*\ 
//'a/o; bi v Lazah zamrl precejšen ° 
kulturnega in družabnega življeg j 
Želim, da bi bilo več sodelovanj 
strani ostalih krajanov, ker bi ' 
tako ohranili to, kar nam je v Lali 

še ostalo. 
Iz tega lahko vsak sklepa, da ^ 

teljica in šola »dihata« s krajem-
Zdenka Teka^c 



O delu, vlogi in možnostih 
mladih pri odločanju 

V okviru priprav na 9. sejo CK ZKS, na kateri je bilo govora o položaju 
in delu mladih, smo v Logatcu zaključili aktivnosti na skupni seji pred
sedstva Občinske konference ZSMS in Občinskega komiteja Z K S , ki je 
bila sklicana za 22. november. 

Kako aktualna je tema, ki je bila na dnevnem redu, je jasno pokazala 
razprava. Zelo jasno se je tudi pokazalo, da mladi vidimo posamezne 
stvari v precej drugačni luči kot starejši. Medtem ko smo se mladi pri
toževali predvsem glede vpliva, ki naj bi ga imeli pri posameznih odlo
čitvah in nad možnostmi za delo, so nam starejši očitali tudi majhno za
interesiranost do družbenega delovanja in preslabo aktivnost na precej 
področjih. 

Ob dnevu JLA 
. s P e t je leto naokol i in pred nami 
' e še pomemben praznik - dan JLA , 

8a bomo kot vselej proslavil i sve
t n o in delavno. Letošnja proslavi
tev bo v znamenju 40- letnice 2. za
g a n j a A V N O J - a ter vel ikih bitk na 
'"Jtjeski in Neretvi. 

Praznik JLA , ki ga praznujejo vsi 
" 6 iavniki S L O , nudi pri ložnost za 
" r e g led doseženih rezultatov na 
področju ljudske obrambe in druž
b e samozaščite v preteklem letu. 

° b tej pri ložnosti bi želeli sezna
mi naše občane tudi o letošnji de
dnost i teritorialne obrambe obč i -
" 8 Logatec in o predvidenih aktiv
i s t i h v sk lopu počast i tve dneva 
J L A - 22. decembra. 

Aktivnosti v TO občine Loga tec 
®° bile v tem letu podobne kot lani. 
i S e leto je potekalo usposabljanje, 
, a ko enot kot posameznih starešin 
J1 vojakov specialn ih vojaških stro
kovnosti. 

Povzetki s 16. seje 
°bčinske skupščine 

Občane želimo seznaniti, da bo 
j^slednja skupščina 28. 12. 1983. 
^bravnavana bo problemat ika a lko
holizma v naši občini, poroč i lo o do-
°ku in porabi sredstev samopr is 
f e vka v desetih mesec ih letošnjega 

e t a ter predlogi odlokov, ki so bili 
"a seji 7. 12. 1983 posredovani kot 
0 s nutk i . 
. v Prvi točk i dnevnega reda bo pr-

V | ° sodeloval tudi četrt i zbor, in si-
c0r zbor soc ia lnega varstva. 
, Gradivo za prvi dve točk i bo ob
eljeno v prilogi v Logaških novic, 
^ d i v bodoče bomo skušali objaviti 
. L °Qaških novicah čim več gradiva 
jj t a k o omogoč i t i vsem občanom, 
? a se z njim dobro seznanijo in pre-
*° delegatov posredujejo svoja 
Mnenja in pr ipombe. 

y naslednjem letu želimo še na-
? a | jnjega sodelovanja in obi lo uspe-

0 v Pri našem skupnem delu. 
Sekretar iat S O 

Na rednem vojaško-strokovnem 
usposabljanju je bilo v tem letu le 
manjši del naših enot, več pa je bilo 
dopolni lnega usposabl janja rezerv
nih starešin enot in štabov TO Loga
tec. 

Po leg teh osnovnih aktivnosti, so 
pripadniki TO sodeloval i tudi na raz
nih športnih aktivnostih, predvsem 
tekmovanjih Tako so se udeležili te
kov po poteh part izanske Je lov ice v 
Dražgošah, smučarskih tekov TO 
Ljubljanske pokrajine, teri toriade v 
Ribn ic i ipd. V organizaci j i OŠTO in 
Smučarskega kluba Logatec pa so 
ze lo uspeli teki S L O v Logatcu. 

O d ostalih pomembnejših aktiv
nosti je potrebno omenit i tudi pri
prave in uvodno-začetno usposab
ljanje mladincev in mladink-prosto-
voljk, ki jih bomo za dan J L A sprejeli 
v TO občine Logatec. 

Do konca leta imamo v načrtu še 
vrsto aktivnosti v počast i tev tega 
praznika, in sicer, svečanosti ob 
sprejemu mladincev in mladink v 
TO, razglasitev napredovanih re
zervnih vojaških starešin, podelitev 
nagrad najbolj uspešnim pripadni
kom TO ter vrsto športnih tekmo
vanj. 

Da bi v č im večjem številu počas
tili dan JLA , ki je praznik ce lo tne 
naše družbe, še posebno pa vseh 
dejavnikov S L O , vabimo pripadnike 
TO občine Logatec in ostale, da se 
udeleže vseh aktivnosti, ki bodo or
ganizirane v občini. 

V s e m pr ipadnikom JLA, TO in os
talim dejavnikom S L O čest i tamo za 
dosežene rezultate In j im žel imo 
srečno novo leto 1984! 

Miro Pogačnik 

Razprava je na koncu vendarle 
pokazala, da je resnica - kot pona
vadi nekje na sredini in da čaka obe 
strani še precej dela. 

S ice r pa smo tako eni kot drugi 
sprejeli precej obvezujočih sk lepov 
in stališč, med katerimi so najpo
membnejša naslednja: 

- 0 0 Z S M S morajo postati mesto 
uresničevanja interesov širokega 
kroga mladih ljudi. Člani Z K morajo 
v tej smeri delovati bolj intenzivno in 
angažirano ter zagotavljati pogoje 
za vključevanje č im večjega števila 
mladih na interesna področja, v de
legatski sistem, v samoupravne or
gane. 

- Komunist i , ki delajo v TK, v Ku l 
turni skupnosti , v društvih, družbenih 
organizaci jah morajo zagotovit i po
goje za vkl jučevanje mladih in pri 
tem upoštevati različne interese 
mladih. 

- Komunist i , ki delujejo v DPS, v 
SIS, v vodstvih klubov, društev, druž
benih organizaci jah so dolžni skrbe
ti za primerno materialno osnovo in 
ostale materialne pogoje v vseh ob
likah in aktivnostih, ki se jih udeležu
jejo mladi. 

- Zaradi pomembnost i in zahtev
nosti mentorskega dela z mladimi, 
morajo komunisti , ki delajo v kulturi, 
TK in ostalih društvih ter organizaci 
jah, še posebno v osnovnih šolah, 
kadrovanju, usposabljanju, posebno 
pa tudi nagrajevanju mentorjev po
svetiti posebno pozornost. 

- Večjo pozornost morajo komu
nisti v mladinski organizacij i (OK 
Z S M S , predsedstvu O K Z S M S , 0 0 
Z S M S ) posvetit i idejnopol i t ičnemu 
usposabljanju mladih in pri tem upo
rabljati sodobne, ustrezne obl ike in 
metode. 

- Usposabljanje mladih delavcev, 
samoupravl jalcev v združenem delu, 
v K S morajo z večjo odgovornost jo 
opravljati vse D P O v občini (ZK, 
S Z D L , sindikat). 

VSEM PRIPADNIKOM 
JLA ČESTITAMO OB 
22. DECEMBRU 

OK SZDL in 
UREDNIŠTVO LOGAŠKIH NOVIC 

- Mladi komunist i morajo doseči, 
da bo družbena aktivnost mladih 
postala pomemben pogoj pri kadro
vanju, pri štipendijski p o l i t i k i . . . 

- 0 0 Z K morajo sprejemanju 
mladih v vrste ZK posvetit i več po
zornost i in s tem zagotovit i pomla-

. jevanje svoje organizaci je, zagoto
viti morajo večjo povezavo med 0 0 
Z S M S in 0 0 UK. 

- Mladi se moramo posluževati 
možnosti , ki jih nudijo že obsto ječe 
obl ike organiziranosti, p redvsem 
povezavo s SZDL in dos ledno upo
rabljati delegatske poti za uveljav
ljanje stališč in interesov 

- 0 0 Z K v osnovnih šolah, vrtcu, 
člani Z K v društvih, klubih, družbenih 
organizaci jah so dolžni posvečat i 
večjo pozornost patriotski vzgoji in 
idejnemu razčiščevanju nalog. 

- Dosledno se je potrebno vklju
čevati v kadrovsko in št ipendi jsko 
pol i t iko pedagoških delavcev in 
strokovnih delavcev - kadrov v 
društvih, klubih, družbenih organiza
cijah. 

- Problemat iko mladih, njihova 
stališča in predloge je potrebno ob
ravnavati in razreševati enakoprav
no in odgovorno na vseh nivojih in 
okolj ih. 

Marko Kek 

Vse stranke obveš
čam, da je bila 17. 
12.1983 odprta nova 
cvetličarna na Can
karjevi 9. V njej bom 
nudil različno cvetje, 
izdeloval sveže ven
ce in ikebane, razne 
šopke (poročne, da
rilne ...). Med drugi
mi bom prodajal raz
na gnojila in drobne 
okraske. 

Se priporočam 
Cvetličarna 

Janez Pečkaj 
Petkovec 5 

61373 Rovte 



Rezervni starešine -
letos uspešni! 

Čez 200 rezervnih starešin organiziranih v treh krajevnih konferencah 
Zveze rezervnih vojaških starešin (Rovte, Tabor, Naklo) Je v letošnjem 
letu ohranjalo, dopolnjevalo in utrjevalo znanje in veščine na idejno-po-
litičnem, vojaško-strokovnem ter obrambno-samozaščitnem področju. 
Teoret ično in praktično usposabljanje naj bi Jim omogočilo uspešnejše 
opravljanje dolžnosti v oboroženih silah, civilne dolžnosti In opravljanje 
vseh nalog v zvezi z usposabljanjem civilnega prebivalstva, komitejev 
za S L O v KS In obrambnih krožkov na šolah. 

V letošnjem letu so se rezervni 
vojaški starešine temeljito sez
nanili z vojaškopolitičnim položa
jem v svetu, obravnavali so gos
podarske in varnostno-pollt ične 
razmere v domovini In občini, pro
učevali so oblike neoboroženega 
odpora v pogojih začasno zase
denega ozemlja, se seznanili z or
ganizacijo protipožarne zaščite, z 
oblikovanjem blagovnih rezerv v 
miru in še bi lahko naštevali. V 
praktičnem delu vzgoje in uspo
sabljanja, ki so mu letos namenili 
največ pozornosti, pa so streljali, 
Izvedli orientacijski pohod In op
ravili taktično nalogo (z vodenjem 
delovne karte). Poprečni rezultat 
praktičnega usposabljanja, če to 
Izrazimo s številko, je 3,6. Bolj kot 
številčni rezultat pa je pomembno 
dejstvo, ki se je izrazito pokazalo, 
da je mogoče le s povezovanjem 
teoret ičnega znanja in praktičnih 
izkušenj napredovati. Teme, ki 
praktično še niso zadosti prever
jene oz. so se pri njih na usposab

ljanju pokazale v znanju starešin 
še vrzeli, pa bodo ustrezno mesto 
našle tudi v programu usposablja
nja v prihodnjem letu. Najboljši 
posamezniki v praktičnem pre
verjanju znanja so bili: Drago Ar
har, Marjan Gutnik in Tomaž Smrt
nik, ki so ta mesec na letni pro
gramski konferenci Zveze re
zervnih vojaških starešin v občini 
dobili tudi diplome. Na konferenci 
so podelili tudi plakete za priza
devno delo posameznikov v kra
jevnih konferencah. Pred tem so 
se na sestankih krajevnih konfe
renc člani seznanili z letošnjimi 
rezultati pri vzgoji In usposablja
nju ter sprejeli programe dela za 
leto 1984. 

Usposabljanje je pokazalo, da 
se da tudi z minimalnimi sredstvi 
dosegati dobre rezultate, pose
bej ob dobri organiziranosti in po
vezovanju teoretičnih vednosti s 
praktičnimi veščinami - to doka
zuje tudi manjša odsotnost na us
posabljanju kot prejšnja leta. 

Matjaž Kek 

Kaj je na vprašanja 
novinarskega krožka OŠ 
»EDVARD KARDELJ« 
ODGOVORIL VOJAK -
BIVŠI UČENEC ŠOLE 

šole za rezervne oficirje v Bileči. Tu 
sta organizacija in način dela neko
liko drugačna kot v običajnih vojaš
nicah. Imamo več dolžnosti in uče
nja. Kljub temu pa nam ostaja čas 
tudi za športno dejavnost in odmor. 
Sedaj pa k vprašanjem: 

- ČESA JE VOJAK NAJBOLJ VE
SEL? 

Po mojem mnenju je vojak v za
četku služenja vojaškega roka naj
bolj vesel prvega pisma. Pozneje 
pa se veseli predvsem vsakega us
peha pri delu, saj se zaveda, da s 
tem prispeva velik del k obrambi 
naše domovine. 

- ČESA V VOJSKI NE MARAŠ? 
To vprašanje je dokaj težko, saj 

poznate pregovor - sto ljudi, sto 
okusov. Jaz v vojski na primer ne 

maram dežja, ker ovira delo voja
kov. Vendar pa je tudi to treba 
vzdržati. Spomnimo se ob tem na
ših tovarišev borcev v NOB, ki so 
borbo proti okupatorju mnogokrat 
vodili v izredno težkih pogojih. 

- ČESA SE VOJAK NAJBOLJ 
BOJI? 

Vojak se seveda ne bi smel bati 
ničesar. Vendar pridejo trenutki, ko 
se tudi vojak boji. Največkrat je to v 
času, ko mora vojak sredi noči na 
stražo. A ta strah vojak premaga že 
po prvi taki straži. Zatorej te hrabro 
naprej. 

- KDAJ TI JE NAJBOLJ DOLG
ČAS? 

Kot dijaku šole za rezervne ofi
cirje mi v šestih mesecih, odkar sem 
v JLA, ni bilo niti za trenutek dolg
čas. Vse svoje skrbi nadomestiš z 
delom, športom, kulturno-zabavni-
mi aktivnostmi ter s pogovorom s 

tovariši in starešinami. Če naletiš 
kdaj na težave, pa pravi odgovor in 
pomoč vedno najdeš pri tovariših. 

- ALI SE PRI VOJAKIH LAHKO 
ODGOVARJA? 

- ALI SO PRI VOJAKIH ZELO 
STROGI? 

V JLA te sprejmejo z vsemi do
brimi in slabimi lastnostmi. Stareši
ne so kot starši, vojaki kot tvoji pri
jatelji. Disciplina pa tu pomeni pra
vočasno in vestno izpolnjevanje 
ukaza in postavljenih nalog, vstaja
nje, odmor in spanje - vse ob dolo
čenem času. Ali je to težko? - Tega 
ste vsi več ali manj že navajeni 
doma in v šoli. Če niste, pa je to pri
ložnost, da pridobite lepe navade, 
ki vam bodo koristile v življenju. 

- KAJ JE V VOJSKI NAJLEPŠE? 
Najlepši trenutki v vojski so v za

četku, ko se vojak privaja na vojaš
ko življenje. Spozna tovariše z raz

ličnih krajev Jugoslavije, z razlik 
običaji in navadami. Kar je novo, P 
je običajno za človeka tudi lep°-

- KAJ SVETUJEŠ BODOČIM Vu' 
JAKOM? v 

Svetujem jim, da se ob vstopu 

JLA kar najhitreje prilagodijo vo/8 

kemu življenju in da se trudijo 
doseganje čim večjih uspehov ' 
Tito je dejal: »Več znanja v m"' 
manj krvi v vojnih . j e 

Vojska je velika šola, v kate'1 

veliko naučiš: metod vojskovati 
rokovanja z orožjem in tetini ^ 
spoznaš nove kraje in ljudi. ^ s e 

pozitivno deluje na obrambo n° 
Jugoslavije. „ 

Dragi člani dopisniškega kro« 
Tako sem poskušal čim bolje oo9 
voriti na vaša vprašanja. Če vas 
nima še kaj, pišite! j 

Pozdrav, Ed**" 

Planinci gradijo dom 

Akt ivnost logaških planincev ne 
preneha. Tako so si po leg ostal ih 
obveznost i zadali še nalogo, da 
zgradijo planinski dom. 

V najem so vzeli »Cajnarjevo« 
stanovanjsko hišo v Novem svetu, ki 
jo bodo preuredil i za potrebe pla
ninske rekreaci je. Z adaptaci jo so 
že pričeli . Popravi l i so že streho ter 
na novo preuredil i dve sobi in kuhi
njo. V njej bo centralni objekt z jedil
n ico in gost inskim de lom ter preno
čišči v nadstropju. Vel ik ih spre
memb na stavbi ne bo, ohranjena bo 
tudi ze lo razgibana fasada. V s a dela 
pri domu bodo opravl jena kot pro
stovol jno delo logaških planincev, ki 
si že od začetka gradnje pr izadeva
jo za uspešno opravljeno delo. S e 
veda tudi brez problemov ne gre! 
Zat ika se pri vseh gradbenih mate
rialih, zaradi česar bo potrebna po
moč delovnih organizaci j . Do danes 
so marljivi planinci že opravil i preko 
600 prostovoljnih delovnih ur. Nes
porno pripada pri tem vel ika zas luga 
gradbenemu odboru in njegovi ope
rativni skupini, ki nenehno spremlja 
ce lo ten potek gradnje P o m e m b e n 
delež pri gradnji p laninskega doma 
pa pr ičakujemo še od ostal ih članov 

društva in telesnokulturnih orfl8 

zaci j ter mladine. ^ 
Ker planinsko društvo ne raZP0 ^ 

ga z večjimi f inančnimi sreds'*"' 
so potrebna za obrtne usluge in 8jJ 
remo, se tudi na tem mestu priP" 8 

ča vsem, ki bodo prejeli prosni e ̂  
pomoč, da jih z razumevanjem 0 

ravnavajo in skušajo najti f in 8 " ^ 
ali materialna sredstva Društvo 
hvaležno za vsako najmanjšo P 
moč. . „ 

Planinski dom ne bo namen) 
samo planincem, temveč bodo ' 
ta odprta vsem občanom, ki l j u ^ p 

naravo in rekreaci jo V ta nai" j 
bodo zgrajeni pri domu razni šp 0 ' 
objekti. V prvi fazi bo urejeno " 
nišče, prostor za odbojko in trasi 
na tr imska steza. Tudi 
bodo lahko prišli na svoj račun 
tamkajšnj ih terenih. Tako bo za 

leži 

vse 

ob iskova lce tega doma, ki i ^ j 
prostoru obdanem z lepimi g ° z ° t 

in tratami, preskrbl jeno za pn i e 

oddih in športne dejavnosti. e 

K o se bodo pričele večje de l ° v 

akci je na teremu, vabi p l a n i n S

v a 

društvo staro in mlado, da prisp 6 j 
vsaj urico prostovol jnega dela, d 8 

ga v najkrajšem času odprli. , 
Janez Čan« 



Pesnik in pisatelj Ivan 
Albreht - naš rojak 

Pesnik, pripovednik in mladinski 
Nsate// Ivan Albreht se je rodil 7. 
N a 7693 v Hotedršici. Gimnazijo 
k obiskoval v Ljubljani. Med prvo 
Svetovno vojno je bil vojak, po vojni 
"8 je bil na koroškem bojišču bo-
wnik in propagandist za slovensko 
broško. Med obema vojnama je 
opravljal različna dela. Največ le pi-
SW. M e d okupacijo ga je italijansko 
"o/aSko sodišče obsodilo na smrt, 
Pozneje pa je bil pomiloščen in ob
alen na 20 let zapora. Po osvobo-
*"W je delal kot družbenopolitični 
klavec. Umrl je 12. aprila 1955 v 
liubljani. 

'van Albreht je bil zgodaj zrel člo-
*">k, življenje je dobro poznal. Bil je 
1'užabne, morda malce lahkomisel-
" e In veselo zgovorne narave. Zgo-

se je otresel šolske discipline, 
"*st / tiste, ki je prepovedovala za
plati v razne lokale, najstrožje pa -
j>o čudni logiki - v kavarne. Albreht 
™ dovo/j svobodno obiskoval gos-
' ""e, kjer se je začel kot srednješo-
8 c višjih razredov družiti z literati In 
jetniki. Poleg Cankarja in Župan
j a le poznal Milana Puglja, Vladi
ka Levstika in še tega ali onega iz 
'bora, ki se je v tistih časih potil in 
, f"d/7 ter oral ledino naše poezije. 

Albreht si je prizadeval, da bi ka-
'S'o njegovih pesmi objavili. Ured-

Ljubljanskega zvona Šlebinger 
' a ni hotel uslišati, da bi natisnil ka-

6 r ° njegovih pesmi. Albreht je pro-
*" Josipa Vidmarja, da bi dal nekaj 
^govih pesmi pregledati Ivanu 
^nkarju. Vidmar se je res obrnil na 
^nkarja, ki je brez ugovora pesmi 
^vzel in Vidmarju povedal, kdaj 
^ bo mogel dati odgovor. Da mu 
D e * m i ni Izročil Albreht sam, se mu 

ni zdelo prav nič čudno. Vid-
^r se /e og/as/7 pri njem čez nekaj 
*"• Cankar mu je delal, da je neka-

e r e označil s svojima začetnicama 
.C' Te naj izroči Šlebingerju, ki jih 

0 tiska/. Albreht je zelo srečen sto-
kakor mu je bilo naročeno, In 
nI so resnično Izšle. To mu je 

skusi tako ali drugače pri lepotici 
svojo srečo. Kdor bo izvoljen, bo 
pač izvoljen. Leveč ji je pisal, Vid
mar ji je svojo spoved opravil ustno, 
oba seveda brez uspeha. Albreht pa 
je izginil iz Ljubljane, kajti prišel je 
čas počitnic. Nekako takrat je izšla 
Cankarjeva Lepa Vida. Nenadoma 
dobita Vidmar in Leveč od Albreh-
tovega očeta telegram, naj nujno in 
brez odloga prideta v Hotedršico 
na njihov dom. Kaj se je zgodilo? Al
breht je v svoji plahosti in maloduš
nosti spisal naslednjo pesem: 
Gospodični visoko učeni 
so verzi II posvečeni. 
Kdor bi red vedel kateri, 
naj mi nikar ne zameri, 
ker mu žal ne morem 
postrečl z imenom. 
Bog s teboi. bog ali vrag! 
Dosti svet Ima bedakov 
in bedaki srebrnjakov, 
še v zlato te vkujejo. 
Jaz pa sem. no. tak In tak. 
lep mol nt nikdar brez sule. 
od dekleta hočem duše, 
pa četudi zaničujejo 
tvoji jezni me pogledi. 

Spisal je to pesem in se - obesil. 
Toda oče ga je rešil ter poklical 
Vidmarja in Levca. Albreht si je 
opomogel in odpravili so se vsi trije 
peš po slovenski deželi. Na počit
kih, zlasti ob obmorskih krajih so 
vneto in naglas prebirali Cankarje
vo Lepo Vido. Bilo jim je zelo lepo. 
Poezija je bila balzam za njihove sr
čne bolečine, ki pa kajpada le niso 
trajale predolgo ... 

Pesniško delo Ivana Albrehta ima 
pečat nadarjenega posnemovalca 
slovenske moderne. Izdal je pesniš
ke zbirke: Slutnje, Prisluškovanje, 
Odsevi, Eros inferi. 

Njegova pripovedna dela ozna
čuje spretnost zgodbarstva in vaš
ka tematika. Izdal je več knjig črtic 
in novel: Pastirici in Roža, Malen
kosti, Žerjavica v krvi. Napisal je 
tudi nekaj povesti: Ranjena gruda, 
Dom na slemenu, Zarečani in Nebo 
gori ter satiro Andrej Ternavc. 

Mojca Vavken 

Iprlo vrata v Ljubljanski zvon. 
1 8

 Pr'iatelji Leveč, Vidmar in Albreht 
* bili vsi zaljubljeni, In to v Isto ose-
°- Sklenili so, da vsak od njih po-

ENOINPOLSOBNO KOM
FORTNO STANOVANJE V 
LJUBLJANI (CESTA V 
MESTNI LOG, IV. NAD
STROPJE) ZAMENJAM ZA 
DVOSOBNO ALI VEČJE V 
LOGATCU. KER JE BILO 
STANOVANJE DODELJE
NO IZ VOJAŠKEGA STA
NOVANJSKEGA FONDA 
PRIDE NAJPREJ V POŠTE V 
VOJAŠKO STANOVANJE 
ALI PA CIVILNO S SOG
LASJEM. INFORMACIJE NA 
T E L ŠT. 067 22-964. 

Nove knjige v naši knjižnici 
STROKOVNE KNJIGE: 
Enciklopedija tehnike 
Janko Kos: Marksizem in problemi literarnega vrednotenja 
Henri Bergson: Ustvarjalna evolucija 
Tipi kmetij v Sloveniji 
Uporaba solarne energije v kmetijstvu 
Preizkušnja sort poljščin in vrtnin v Sloveniji 

LEPOSLOVJE: 
Redna knjižna zbirka Prešernove družbe: 
Prešernov koledar 1984 
Mirni Malenšek: Jesen v Soteski 
Ivan Dolenc: Za dolar človečnosti 
France Adamič: Spomini in pričevanja 
Nada Kraigher: Iz moje tržaške mape 
Dragoslav Mihailovič: Petrijin venec 

Ivan Pregelj: Thabiti kumi 
Jože Zupan: Gora brez Prometeja 
Janez Žmavc Sekira in boben 
Robert Sabatier: Švedske vžigalice 
John E. Steinbeck: Grozdi jeze 
Gabriel M. Garcia: Pripoved brodolomca 
Gabriel M. Garcia: Kratka proza 

KNJIGE ZA OTROKE: 
Mira Vogelnik: Tri muce in ena 
Zmaga Glogovac: Mihec in črte 
Jože Snoj: Srečni ščurek 
Berta Golob: Skrinja iz babičine bale 
Niko Grafenauer: Skrivnosti 
Marjanca Šeme: Bila sem partizanska učiteljica 
Igrače korakajo 
Tika-taka 

Tudi v bodoče bo 
težko... 

Po sklepu iz zapisnika zbora pevcev Pevskega društva Logatec objavlja
mo v poljudni obliki vsebino razmišljanj in odločitev o petju na pogrebnih 
svečanostih v Logatcu 

Vse večja zasedenost pevcev, 
predvsem pa dejstvo, da je velik del 
posameznih članov pevskega zbo
ra zaposlenih v izmenah, nekateri 
celo izven občine Logatec, botruje
ta položaju, ki nastaja v zadnji sezo
ni: z izjemno težkimi napori se pevci 
v izredno okrnjenem številu sesta
jajo za petje na pogrebnih sveča
nostih. Logatec je majhen kraj in kaj 
hitro se raznese vest, da »komu 
niso hoteli peti«, »da se nalašč niso 
mogli zbrati« in podobno. Seveda ni 
v tem niti zrna resnice. Že prisot
nost na vajah, ki potekajo dvakrat 
tedensko, predstavlja za nekatere 
pevce napor, za vse pa veliko ob
vezo, predvsem za tiste, ki prepe
vajo v glasovih, ki so redkeje zasto
pani, na primer prvi tenor. Razen ka
pelnika se razume, da mora prvi te
norist biti prav na vsakem pogrebu, 
medtem ko je zaradi večjega števi
la baritonistov kakšen tudi lahko 
odsoten. To je le primer, vendar se 
kaj lahko dogaja, in se je že, da se 
zaradi zadržanosti pevci niso mogli 
zbrati v štiriglasen zbor. Včasih so
rodniki preminulega, ki so naročili 
petje, pravijo: Tudi če ste trije, samo 
da bo petje. To je vsekakor izraz 
tesnobe, želje po dostojnem slove

su od drage osebe, nikakor pa ni 
uresničljivo s stališča zborovskega 
petja v najširšem pomenu te bese
de. Na zboru pevcev Pevskega 
društva smo razpravljali o težavah, 
ki jih na kratko omenjamo tudi v 
tem zapisu, in sklenili, da bomo na 
pogrebnih svečanostih peli le v po
stavi, ki bo zagotavljala dostojno 
štiriglasno petje. To pa bo odvisno 
od prostega časa posameznih čla
nov, prisotnosti kapelnika in uri po
greba. Tudi naročilo za petje mora 
biti sporočeno predsedniku več 
kot 24 ur pred pogrebno sveča
nostjo, saj je obveščanje pevcev o 
pogrebu precejšnja zamuda in tra
tenje časa, bencinskih bonov in po
trpljenja. Sklep pevcev je tudi, da 
morajo biti posamezniki, ki utegne
jo priti na pogrebno petje, ustrezne
je nagrajeni kot doslej in obvešča
mo zato javnost, da od objave v Lo
gaških novicah naprej velja petje za 
pogrebom 5.500 dinarjev. 

Pevci upamo, da bodo krajani 
razumeli tegobe, ki so v največji 
meri objektivnega značaja in da 
bodo tudi razumeli, kadar se pevci 
kljub volji večine ne bodo mogli 
zbrati in zato ne ustreči naročni
kom. Pevsko društvo Logatec 



LogaSke 

NOVICE 

Uspešno predstavljena 
dejavnost 

Društvo gojiteljev malih živali Lo 
gatec je 19. in 20. novembra pripra
vilo zanimivo razstavo v stari telo
vadnic i na Griču. Podobne razstave 
v Loga tcu po vojni še ni bilo in le 
malo manj kot 1100 ob iskova lcev je 
potrdi lo zanimanje ljudi za gojitev 
malih živali. Še najbolj zanimiva pa 
je bila reakci ja najmlajših, ki so se 
želeli z »očmi na koncu prstkov« 
dotakniti vsakega kunca, z začude-

stave nagradi lo s prakt ično na
grado. Sreča je tokrat (čeprav pra
vimo, da je slepa) š i roko odpr la oč i 
in izbrala fanta, kateremu je pote-
puški pes uničil pet kuncev - mi
mogrede, ta mrcina že dalj časa uni
čuje trud kunčerejcev - In Si lvo 
Mart inčič je domov odnesel lepo 
rdečo novozelandko. Še eno nagra
do je dobil, in s icer poravnano čla
narino v Društvu gojiteljev malih t i -

no sprašujočimi očm i zrli v kokoško 
»brez glave«, eden med njimi je ce lo 
trdil, da ima holandska čopka frizu
ro, s postrani nagnjenimi glavicami 
so poslušali drobljenje kanarčkov. 

Čeprav je bil poudarek na kuncih, 
saj je bilo razstavljenih kar 14 pa
sem, so prireditelji predstavil i tudi 
nenavadno perutnino (od male kitaj
ske kokoške pa do 5 kg težke bele 
kokoši), pt ice (nekaj vrst kanarčkov 
in papige skobčevke) pa še krzna 
kuncev Ob iskova lc i razstave so se 
pohvalno izražali o zanimivi pred
stavitvi živali, strokovnjaki med njimi 
pa tudi o izredni kvaliteti razstavlje
nih živali. 

Društvo gojiteljev malih živali Lo 
gatec je t isočega ob iskova lca raz

vali, nekater i člani pa so mu obljubili 
pomoč pri gojitvi. 

V sk lopu razstave je bilo tudi 
predavanje o kunčjerej i . Zasede
nost Titove dvorane je izpričala za 
nimanje za rejo, hkrati pa so prisotni 
od predavatel jev tov. Jeršinoviča in 
mag. Jurgca slišali marsikatero no
vost. 

Z a zaključek še tole; čeprav je 
društvo ustanovljeno šele pred do
brimi tremi mesec i , je pokazalo, da 
je z dobro voljo in de lom članov 
mogoče narediti marsikaj Ob tem 
pa se moramo zahvaliti tudi č lanom 
DGMŽ Vrhnika, ki so z nasveti, še 
bolj pa s posoj i lom razstavnih kletk, 
pr ipomogl i k uspešni predstavitvi te 
vedno bolj upoštevane dejavnosti 

Občinski sindikalni sveti 
podprli akcijo včlanjevanja v 
Društvo za boj proti raku 

Dosedanje slovensko društvo za boj proti raku Je usklajevanje pr | z S ' 
devanj vseh, ki Jim Je boj proti raku pomembna družbena dejavnost 
prepustilo novoustanovljeni Zvezi društev za boj proti raku. Po p ° s a ' 
meznih predelih Slovenije so nastala regionalna društva. Tako delajo 
sedaj društva v LJubljani, Murski Soboti, Mariboru, Novi Gorici In Novem 
mestu, medtem ko bodo v Kranju, Celju, Kopru In Slovenj Gradcu usta
novljena v kratkem času. 

Ljubl jansko društvo se je jeseni -
po posvetu z medobčinskimi sindi
kalnimi sveti in S Z D L - obrni lo na 
občinske sindikalne svete z vabi
lom, da prek osnovnih sindikalnih 
organizaci j v delovnih kolektivih pri
poroč i jo včlanjevanje v društvo za 
boj proti raku. Pokaza lo se je, da 
smo se obrnili na pravi naslov. Že 
kmalu po obiskih pri predsednik ih 
občinskih sindikalnih svetov so z a 
čele prihajati prve prijave in nakazi la 
članarine - 100,00 din letno - tako 
da se že bližamo številu 3000, kar je 
prav gotovo dokaz precejšnje 
zdravstvene zrelost i in vzgojenost i 
naših ljudi. O b tem dejstvu žel imo iz
raziti vse priznanje in iskreno zahva
lo p redsedn ikom občinskih sindikal
nih svetov, ki so z vel ikim razumeva
njem podprl i naša prizadevanja, 
vsem osnovnim organizaci jam sin
dikata v delovnih kolekt ivih in vsem, 
ki so zbrali članarino ter jo s sezna
mi članov poslal i na naš naslov 
V s e m iskrena hvala tudi v imenu ra
kavih bolnikov, ki jim naš boj proti 
raku pomeni konkretno pomoč, in 
ne nazadnje tudi v imenu delavcev 
onkološkega inštituta, ki se g loboko 
zavedajo, da brez pomoč i vsega 
prebivalstva nikakor ne bodo mogl i 
uspešno izbojevati boja proti raku. 

Z A H V A L A 

ob smrti naše drage 
mame, stare mame, pra
babice In sestre 

IVANE URŠIČ 

se iskreno zahvaljujemo 
vsem sorodnikom, znan
cem ter sosedom za Izre
čeno sožalje, darovano 
cvetje in vence. 
Posebna zahvala velja so
rodnikom In sosedom za 
nesebično pomoč, ki so 
nam jo nudili. 
Zahvaljujemo se tudi dr. 
Skvarčl In dr. Rakušu, 
gospodu župniku ter pev
skemu zboru. 

Žalujoči vsi njeni 

O b tej pri ložnosti obljubljamo, da 
bomo z vsemi svojimi močmi vračali 
č lanom zaupanje za zaupanje. Polefl 
pomoč i Sk ladu za izgradnjo onko
loškega inštituta pri zbiranju sred
stev in pomoč i v korist boljšega P°" 
čutja bolnikov med zdravljenjem v 

inštitutu (lani je društvo poklonil 0 

inštitutu za bolnike 3 barvne televi
zorje in 200 parov trenirk) želim0 

pomagat i predvsem z izobraževa
njem in vzgojo prebivalstva v odno
su do rakavih obolenj. Prav zdrav
stvena prosvetl jenost in vzgojenos' 
vseh, ki na sebi opazi jo kakršnoko" 
opozor i lno znamenje za morebitn e ' 
ga raka, je eno najbolj odločilnih de
javnikov za nadaljnjo usodo rakave
ga bolnika. Uspešno zdravljenje i 8 

namreč odvisno od č im manjše f*' 
kave razrasti, majhna pa bo le tedaj, 
če se zdravniku zaupamo takoj, k ° 
na sebi opazimo kakršnokol i nep r l ' 
jetno znamenje, ki mu ne vemo P 0 ' 

mena in razloga. Zato vabimo bral

ce, da izkoristi jo možnosti , ki j i h i r ( i a 

društvo! Če želite kakršnokoli p r e d a ' 
vanje o raku, obrnite se na svo)° 
s indikalno organizaci jo ali obra" 1 0 

ambulanto, skratka na ljudi, ki s o v 

delovni organizaci j i odgovorni * 8 

dobro de lovnega človeka, ti P 8 

bodo vse potrebno uredili na DrU' 1 ' 
vu za boj proti raku, Ljubljana, K 0 ' 
menskega 4, tel. 322-862. Društv° 
bo poskrbe lo za predavatelje in u<e' 
dilo vse drugo. Premisl i te, sporoči' 
želje, poskrbi te za prostor in ob i s K 

vse drugo pa bo uredilo društvo! 

Pa še nekaj: društvo je izdalo s 8 ' 
rijo deset ih novoletnih voščilnic 
motivi s lovenskih slikarjev, ki jih 1 8 

ko dobite v vsaki knjigarni za cen 
voS-
esni-

120,00 dinarjev. Z nakupom teti 
či lnic pomagate društvu pri ure 
čevanju izobraževalnega in vzgol 
ga programa. Naj velja to, da b°f 
člani društva za boj proti raku l e ' 
vošči l i novoletne želje na naših vo 
či lnicahl 

S temi informacijami želimo P 
globiti st ike s članstvom. Zaveda j 
se, da bomo zastavljene naloge I 
ko izpolnjevali le ob razumevanj 
sodelovanju z njim. 

Ob tako zastavl jenem skup1 

delu, ki je edini porok za uspeh že-
ka

limo vsem č lanom in vsem, ki s° | , 
korkol i pr ipomogl i , da se je v dru 
vu zbralo tol iko članov, m n o g 0 ^ 
pehov pri delu, vsakomur pa s e V ^ t l J 

tudi dobršen del osebne sreče v 
1984! 

Društvo za boj °<°a 

raku 



KULTURNA KRONIKA 
NEDELJSKO POPOLDNE V ROVTAH. - Vse premajhna je bila dvorana 

v Rovtah tistega nedel jskega popoldneva, 20. nov. 1983. Kakor bi se bile 
tele Rovte zgrnile skupaj, pesmi željnih poslušalcev. Pevski nonet aktiva 
krnečkih žena in deklet iz Rovt je tega dne gostil v svojem kulturnem domu 

Moški pevski zbor Logatec in Ženski pevski zbor iz Ljubnega ob Savinji. 
Najprej se je v koncer tnem sporedu predstavil domači pevski nonet pod 

"odstvom zborovodje Jakoba Kokal ja. Zbor je zapel vseh šestero narodnih 
"lotivov tako, da smo začuti l i prijetno kvalitetno rast petja, dovol jšnjo zvo-
kovno uravnovešenost in občudoval i hkrati resnično lep sopranski solo. No-
tet se tako primerno vrašča v že preizkušeno pevsko podobo na Logaškem. 

Zborovodju Primožu Sarku je uspelo pripeljati v Rovte le 21 pevcev; dokaj 
Manjše število od tistega, kot smo ga bili že vajeni iz občinskega središča, 
zagnanost zborovodje in nekaterih pevcev je več kot očitna, vendar zbor ne 
"lore viseti samo na nekaternikih. Zbor je s icer dopadlj ivo odpel svoj del 
8Poreda; zaznali smo tudi temperamentni razvoj interpretacije. Uravnovesje 
* v oka in intonacije pa je bilo mes toma pomanjklj ivo, pri tenorjih bolj kot pri 
''asih, ki so se to pot zvokovno boljše odzivali . Prav bi bilo, ko bi volja vseh 
Pevcev ne zastajala za voljo zborovodje in nekaterih pevcev. 

Tretji del koncer ta je pripadal gostjam iz Ljubnega Zbor je predstavil pri
redbe narodnih pesmi Danila Bučarja, Vasil i ja Mirka, Luka Kramolca , Ubalda 
' rabca in Mira Koko la . Zborovod ja Lenka Kralj je skušala z deklet i izpeti vsa 
'ista razpoloženja, ki so tako značilna prav za našo folkloro. Posebna reper-
'oarna zanimivost je bila narodna pesem o splavarjih-flosarjih, ki jo je zbor 
^jprej odpel tako, kot se ob Savinji po domače zapoje, nato v zahtevni po
javitvi Mira Koko la . Zbor je prav z zadnjo sk ladbo tudi najbolj sveže učin
koval, vsekakor pa izpričal dobršno zborovsko zrelost. Koncertn i spored je 
Povezovala s prijetno pripovedjo Branka Kumova. 

Zadovol jstvo poslušalcev, gromki aplavzi so bili gotovo iskrena vzpodbu
da zborom za delo naprej. 

MARTINOVO NA BRJAH. - Mart inova nedelja je na Barjah nad Vipavo 
"staljen krajevni praznik: praznik vina in pesmi. Logaški pevci so že nekaj let 
Jlostje prijaznih Brj na poletnih srečanjih - ob dnevu vstaje - ali na martinovo. 
Letos je na Brjah prvič prepeval Logaški oktet, ki je z izborom narodnih pes-
"ti dodobra razvnel dobrega petja vajeno občinstvo. Po leg Logačanov so na 
Martinovem koncertu sodeloval i še: domači Mešani pevski zbor pod vod
n o m Stanka Benka, goriški oktet »Vrtnica« in kobariški oktet »Simon Gre
gorčič«. - - Zaradi izpričanih tesnih prijateljskih vezi med Brejci in Logačani 
Jo domačini na tovar iškem srečanju po koncer tu vzklikali pevskemu pobra-
t l rnstvu obeh krajev. 

OB 70-LETNICI PIHALNEGA ORKESTRA. - V počasti tev 40- letn ice A V -
je Pihalni orkester Loga tec priredil ob svoji 70-letnici slavnostni kon-

' 6 r t 26. nov. 1983. Med koncer tn im sporedom je bil orkester deležen navdu-
s nega odobravanja poslušalcev, ki so do skrajnega kot ička napolnil i dvo
jno Narodnega doma, dalje priznanj Zveze pihalnih orkestrov Slovenije, 
pedsednika Skupščine občine, Zveze kulturnih organizaci j Logatec, prija-
% k i h pihalnih orkestrov iz Žirov, Cerkn ice , z Vrhnike in Prošeka. Zveza kul-
^nih organizaci j Sloveni je pa je predala Gal lusova priznanja za ljubiteljsko 
1'asbeno delo trinajstim godben ikom; bronasto priznanje so prejeli: Miro Se-
°6i. Franc Čuk, Janez Albreht, Janez Gostiša ml., Vojko Urbas, Bogdan Ob-

Matjaž Seliškar in Srečko Likar, srebrno priznanje je šlo Ivanu Gorjancu, 
a , ° pa: Antonu Mačku, Alojzu Molku, Matiju Logarju in Miru Gantarju. 
Od 37 godbenikov, kol ikor jih je nastopi lo v orkestru tega večera, je kar 

0 Prejelo posebno priznanje: deveter ica za 10-letno, peter ica za 20-letno 
š e s t e r i c a za 30-letno zvestobo orkestru. Za posebne materialne, moralne 

ali drugačne razvojne spodbude in posebno pozornost je orkester izročil za
hvale Kmeti jski zadrugi Logatec, prvemu pokrovitelju, KLI Logatec, sedanje
mu pokrovitelju, Zvezi kulturnih organizacij , kulturni skupnosti, Občinskemu 
svetu Z S J , Godbenemu društvu Prošeka in Urški Malovrh. Posebno priznanje 
so prejeli štirje (še živeči) dirigenti, ki so s svojim delom pomagal i orkestru: 
Marce l Štefančič (od smrti izredno zaslužnega dirigenta in učitelja Alojzi ja 
Velkavrha jan. 1972 do sept. 1972), Ilija Marković (od jeseni 1972 do jeseni 
1974), Alojz Velkavrh (od jeseni 1974 do jeseni 1980) in Franc Korbar (se
danji dirigent od jan 1981 dalje). 

V pri ložnostni publikacij i »Pot dolga 70 let« je orkester razgrnil svojo pi
sano zgodovino od začetkov vse do danes, z boječimi in negotovimi začetki, 
z iskanji, omahovanji, novimi vzpodbudami in uspehi, ki so utrdili ugled or
kestra in z njim dobršen del ljubiteljske glasbene poustvarjalnosti na Logaš
kem. 

Maš 

Osnutek 

Samoupravni sporazum 
o usklajevanju letnih načrtov zaposlovanja v občini Loga

tec v letih 1984 In 1985 

16. člen 

Samoupravni sporazum stopi v veljavo osmi dan po objavi 
v občinskem glasilu »Naš časopis«, uporablja pa se od 
1/1-1984 dalje. 

Vrhnika, oktober 1983 

V široko javno obravnavo so se vključile tudi naše »jezice«, 
in predlagajo. 

1. ni treba, da bi samoupravni sporazum kam »stopil«, naj 
kar velja od takrat in takrat; 

2. bomo pa, ja, objavili ta sporazum v občinskem glasilu »Lo
gaške novice« in ne v (vrhniškem op. »jezic« »Našem časopi
su«! 

3. vesel i smo, da nam na Vrhniki pripravljajo osnutke sa
moupravnih sporazumov; zelo pametna in stabi l izaci jska na
ravnanost: kar naj sosedje Vrhničanje zaposlujejo »neproduk
tivne« delavce - tudi nekaj logaških namreč. 

Maš 

Vtisi s Prema 

Že teden dni prej smo se pri uri 
s lovenskega jezika natančno pri
pravili na to ekskurzijo. Na Premu 
pa smo imeli tudi uro zemljepisa in 
l ikovne vzgoje. K o sem iz avtobusa 
zagledal Prem, sem bil dokaj prese
nečen. Kako lahko živijo v taki 
majhni, strnjeni vasici brez gozdov, 
brez travnikov, polj, Le tu pa tam 
kakšen oreh, jablana in sliva . . . 

K o smo prišli na grad, se nam je 
odprl čudovit pog led na zamegl jeno 
dol ino. Grad me je ze lo zanimal. V 
notranjosti je na steni freska, ki me 
je najbolj pritegnila. Lepo urejena 
oko l ica , z malo sadnega drevja, je 
tudi ze lo lepa. V gradu samem pa 
prebiva le še revna in stara ženica. Z 
grada se lepo vidi vso vas. Takoj pa 
s m o opazil i tudi Kettejevo rojstno 
hišo, saj nekako izstopa med ostal i
mi. Je višja od ostalih hiš. Na vrhu 
vasi pa je cerkev, kjer se dviga zvo
nik. Nove hiše skorajda n isem videl, 

tu so le stare revne hiše. Šele pred 
kratkim so odprli majhno trgovino, 
da ljudem ni treba več tol ikokrat ho
diti v dolino. 

In tu v tej vas ic i se je rodil Drago-
tin Kette. Rodi l se je v šoli, saj je bil 
njegov oče učitelj in so stanovali v 
šoli. Ko smo stopil i v spominsko 
sobo, sem bil zelo presenečen. K o 
liko je tu zbranih fotografij, rokopi
sov, pisem in ostalih dokumentov, ki 
pričajo o Kettejevem delu in življe
nju. Ze lo me je zanimala stara oma
ra ter rodovnik nad posteljo in pa 
črna kuhinja z vso posodo in pribo
rom iz tistih časov. 

Najbolj pa me je ganilo Kettejevo 
zadnje pismo, ki je napisano s treso
čo neenakomerno pisavo Kette ga 
je pisal, ko je umiral. 

Na Premu sem postal dosti boga
tejši za mnoga spoznanja in nova 
odkritja in zato si takih ekskurzij še 
želim. 

Marko Cigale, B.b 
OŠ Edvarda Kardel ja Logatec 
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Množična akcija gasilskih 
organizacij »100.000 
preventivnih pregledov« 

V počastitev 10. kongresa gasilcev Slovenije organizirajo Gasilska 
zveza Slovenije, republiški inšpektorat za požarno varnost in Zavaro
valna skupnost Triglav množično akcijo vseh slovenskih gasilskih or
ganizacij »100.000 preventivnih pregledov«. Akcija ima namen, da s pre
ventivnimi pregledi vpliva na zmanjšanje števila požarov in požarnih 
škod in s tem prispeva k stabilizaciji. Poskrbeti želi za učinkovito za
ščito človeka in njegovega imetja, kar bo doseženo le z doslednim Iz
polnjevanjem požarno-varnostnih ukrepov v stanovanjskih In drugih 
zgradbah. 

Tudi logaški gasi lc i bodo po kra
jevnih skupnost ih izvajali preventiv
ne preglede v stanovanjskih objek
tih v zasebni lasti, v stanovanjskih 
objektih v družbeni lasti in na gos
podarsk ih poslopjih. Komis i ja bo 
pregledovala oz. ugotavljala: dostop 
gas i lskega vozi la do stanovanjske 
zgradbe oz. gospodarskega pos lop
ja, upoštevanje požarno-varnostnih 
ukrepov na stopnišču, podstrešju, 
kleti, kot lovnici , garaži, drvarnici, ob 
dimniku, v hlevu, na skednju in dru
gih prostorih, preskrbl jenost z vodo, 
shranjevanje nevarnih snovi itd. K o 
misija za požarno-preventivne pre
glede bo pri vsakem obisku zabele
žila na poseben obrazec pomanjkl j i 
vosti in nepravilnosti. Ob tej pri lož
nosti bo komisi ja tudi seznani la z 
nevarnostimi, ki so prisotne v stano
vanjskih objektih zaradi neizpolnje
vanja požarno-preventivnih ukrepov 
in še o vsem tistem, kar bo koristno 
za bol jšo požarno varnost 

ogenj 
tudi 

uničuje 

Na določena vprašanja v zapisni
ku komisij bo odgovor jeno tako, da 
bo obkrožena beseda DA ali NE. V 
primeru, da obkrož imo DA, morajo 
biti izpolnjeni naslednji požarni pre
ventivni pregledi: 

1. točka 
Dostop do objekta mora biti 

omogočen z dveh, najmanj pa z ene 

strani. Za dostop se upošteva utrjen 
teren za gai lska vozi la, pri v isokih 
objektih pa utrjen teren za postavi
tev težke reševalne tehnike. 

2. točka 
Stopnišča morajo biti prosta in ne 

založena. 

3. točka 
V stanovanju je potrebno ugotovi

ti, če ni v njem spravljena nedopust
na kol ičina nevarnih snovi: več kot 
30 kg gospodin jskega plina, več kot 
2 x 25 litrov gospodin jskega olja, če 
niso premoščene elektr ične varo
valke, če so varno postavl jene kuril
ne naprave, če ni provizor ičnih elek
tr ičnih inštalacij in ni drugih nevarnih 
snovi, oz i roma kje jih hranijo. 

4. t očka 
Podstrešje mora biti čisto, brez 

gorlj ive navlake in dostopno v vsa
kem primeru. Dimniki morajo biti 
obzidani, brez razpok in z dvojnimi 
vrat icami. 

5. točka 
V kletnih prostorih ugotavl jamo: 
a) če je omogočen dostop do 

glavnega vodovodnega ventila; 
b) če je trdo gorivo požarno var

no uskladiščeno glede na kotlovni
co oz i roma na druge prostore; 

c) če je olje za gospodinjstvo 
shranjeno v prostorih z najmanj 2-
urno (sodi, ročke) oz. 6-urno (rezer
voarji) odpornost jo pred ognjem in 
če uskladiščene kol ič ine ne prese
gajo dovoljenih kol ič in (200 litrov na 
eno stanovanje - sodi, ročke), oz i 
roma če je bilo izdano soglasje (re
zervoarji); 

č) če niso v kleti kakšne druge 
nevarne snovi (plinske jeklenke, 
vnetljive tekočine), ki ne spadajo v 
kletne prostore. 

6. točka 
Ugotavl jamo če je glede na kot

lovnico požarno varno ločeno gori
vo (trdo, tekoče) in če obstajajo po
trebna gasi lna sredstva, opozori ln i 
napisi, primerni izhodi, zračenje itd. 

7. točka 
Pri dimnikih ugotavl jamo, če so 

varno urejeni prikl jučki, če imajo 
štedilniki lastne tuljave, oz i roma ali 
na eno tuljavo niso prikl jučena več 
kot tri gorišča. Dimniki morajo biti 
(podstrešje, klet) nezaloženi, čist i l
na in odtočna vratca pa v dvojni iz
vedbi. 

8. točka 
V garaži ugotavljamo, če je v njej 

material, ki pogojuje nevarnost po
žara (npr. rezervno gorivo, odprt na
čin ogrevanja in podobno), če je 
urejeno zračenje, kakšna je elek
tr ična instalacija (do 30 cm nad 
podom ne sme biti nobene instala
cije, od 30 - 100 cm v EX izvedbi, 
višje je lahko poljubna). 

9. točka 
V hlevu ugotavljamo, kakšna je 

elektr ična instalacija (obvezno nep
ropustno za vodo), ali uporabljajo 
tudi druga svetila (sveče, petrolej
ke), kako je urejeno ogrevanje in 

hitro reševanje živine, namestitev 
gasilnih naprav. 

10. točka 
Podobno kot za hlev velj 

skedenj in drvarnico. 
tudi za 

11 točka 
Pri preskrbi z vodo moramo 

upoštevati naravne in umetne vodne 
vire (vodnjake, potoke, reke, baze
ne, zajeme, hidrante). Pri naravnih 
vodnih virih je pomembno ugotovit' 
kol ič ino odvzete vode v določenem 
času, pri hirantnem omrežju pa šte
vilo hidrantov in pritisk. 

Marinka Cempre-Turk 

Po poteh Ivana Cankarja 

V četr tek, 29. septembra, smo si 
šli ogledat Cankarjev dom v Ljublja
no, Cankar jevo rojstno hišo na Vr
hniko in se ustavili pri Sveti Trojici. 

Najprej smo si ogledal i zanimiv 
spomenik, ki predstavlja Ivana C a n 
karja, nato pa še notranjost C a n k a -
jevega doma. Videl i smo vel iko dvo
ran, ki imajo vsaka svojo znači lno 
barvo. Vodič nam je povedal , za kaj 
uporabljajo to ali ono dvorano. C a n 
karjev dom je mogočna stavba, zato 
smo tudi ponosni nanjo. 

Nato smo se odpeljal i proti Vrhni
ki. Najprej smo odšli k Sveti Trojici. 
O d tam smo si ogledal i Vrhniko. To
variš nam je pr ipovedoval o Vrhniki 
Tudi Cankar je rad opisoval Sveto 
Troj ico in Vrhniko, saj je tam preži
vel svoje otroštvo. Nato smo se na
potili po kamniti poti do Cankar jeve 
rojstne hiše. Ogledal i smo si vežo, 
kjer je bilo vel iko starega orodja. O b 
vsakem orodju nam je tovariš pose
bej povedal , za kaj so ga uporabljal i. 

Nato smo šli v sobo, kjer je Cank a r 

jev oče šival obleke, mati pa krpa 
perilo. Tam smo prebrali nekaj 0 

lomkov iz del Ivana Cankarja. Can
kar se je rad spominjal svoje mla-

dosti . Lepo je pisal o enajsti šoli p° 
mostom, o mesarjevih kladah, ka* 
jim je pogore la hiša in o slovesno s 

pri Svet i Trojici. Takrat je reci t '^ 
neko pesem, ki mu jo je napisal u ° 
telj v čast Mariji Tereziji in takrat s 
tudi odloči l i , da bo šel Ivan v U u D ' 
Ijanske šole 

Kupil i smo še značke Zunaj srn" 
si ogledal i še spominsko ploščo 
hiši in odšli proti avtobusu. 

Domov sem odhajala veliko " ^ 
gatejša. Kadar bom brala knjig 0
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Cankarjevi mladosti , bodo m 0 1 ' 
misli na K lancu in pri Sveti Troji 0 ' 
krajih Cankar jeve mladosti . 

Irena 
OŠ Edvarda Kard«« 

Logat e C 

Brez setve ni žetve 
Brez setve ni žetve - star prego

vor, ki še vedno drži. Če ne bomo 
sejali, ne bomo želi in če ne bomo 
želi ne bomo mlelič, če ne bomo 
mleli, ne bo moke, če ne bo moke, 
ne bo kruha in če ne bo kruha, bo la
kota. P a pregovor ne velja samo za 
kruh. Nanj bi moral i pomisl i t i tudi pri 
učenju in varčevanju, ki je zelo po
treben v današnjem času. 

Naše delo je učenje, je rekel tova
riš Tito. Če se ne bomo učili, ne 
bomo znali, če ne bomo znali, ne 
bomo dobil i službe in če ne bo služ
be, ne bo denarja, če ne bo denarja, 
ne bo kruha, če ne bo kruha pa že 
vemo, kaj bo. 

Dobro sredstvo za varčevanj e ^ 
hranilnik. Ze lo lahko je varčevati 
meniš, a ko varčuješ, je težko sp 
titi kovanec v hranilnik, ko P o r r"t in 
da se za ta kovanec dobi sladol' 
še dosti drugih mikrobnih stvari-
lim, da bi bilo vel iko učencev ta 
»pogumnih, da bi spustil i kovan e 

hranilnik«. ^ . 
Zrno do zrna pogača, kamen na P 
men palača, vzrok privarčevan' 
nar se bogato poplača. 

Darko Bo 
OŠ Edvarda Kar** ' 

Lo f l 8 ' 



V hribe... 

Alpinizem - šport, ki ne potre
buje telovadnega igrišča in ki ne 
Pozna občinstva. TI In prijatelj, 
*rv, ki povezuje dva z isto željo, z 
Istim ciljem. Dejavnost, ki jo v Lo-
tatcu še premalo poznamo, čep-
rav je bila Alpinistična sekcija us
tanovljena že leta 1974, v odsek 
Pa Je prerasla leta 1981. Za ljudi, 
ki ne poznajo drugega, kot Je pot 
od doma do službe, ki se nikoli ne 
Premaknejo iz toplega stanova
nja, ki so zadovoljni s seboj, saj 
*o si zgradili hišo in kupili avto, so 
to nesmiselni napori, od katerih 
nimaš nobenih koristi; vsaj ne ma
terialnih, ki Jih edino priznavajo. 
Le zakaj bi sepodajali v nevar
nost, mučili svoje zakrnele orga
na, ko pa Je ves človeški razvoj 
usmerjen v čim lagodnejše življe
nje. 

Poglejmo vendar malo bolje in 
videli bomo, kam vse to pelje. Za
kaj toliko travm in stresov, zakaj 
diete, shujševalne kure? Malo več 

Morda niste 
vedeli, da . . . 

~je ena izmed možnih oblik samo
spoštovan ja mladih, zagotavl janja 
'•nančnih sredstev za delo 0 0 
J S M S pa tudi posameznikov, tudi 
načrtno vzgajanje in nabiranje ze
lišč. Pobuda Društva zeliščarjev je, 
da bi se aktivirali aktivi zeliščarjev 
kot jedra, ki bi skrbela za večje in 
D ° l j načrtno zbiranje zelišč. Pobuda 
I6 pomembna predvsem zato, ker 
°dpira možnosti , da bi se st rokovno 
Usposobljenim akt ivom omogoča l 
"ajem ali dodeli tev zemljišč za načr-
'no vzgojo zelišč. 

Za nosi lce dejavnosti ( inštruktor-
l e) bo Društvo zeliščarjev Sloveni je 
O r ganiz i ra lo regijske seminarje in iz-
D i te. Zaradi zahtevnosti seminarjev 
^edlagajo, da bi bili udeleženci 
Predvsem mladi biologi, agronomi, 
gozdarji, farmacevt i , ki imajo že ve-
|'ko predznanja in seveda mladi, ki 
"n ta dejavnost zanima. 

Prijave za seminar zbira Društvo 
zeliščarjev Slovenije, Titova 35, 
Ljubljana (pri reviji Zdravje). Dodat
ke informacije in program seminar
jev pa lahko dobite pri predsedniku 
D r uštva zeliščarjev Slovenije, tova
ru Vladimirju Komidarju, Ljubljana, 
°ohoričeva 12. 

- Blok v Rovtah kaže po dveh le-
' h. kar je bil slavnostno odprt, kaj 
J'avrno podobo? Fasada je razpo
z n a in odpada Kot kaže, bo po-
'abno počakat i še zimo, dve, da bo 
* 8a odpadla. Namreč: že lansko leto 
J° odgovorni objavili, da bodo po-
akali čez zimo, potem pa fasado 

" l o v i l i . Dobro, da imamo zime -
"Panje ostane. 

gibanja v naravi in marsičesa bi 
bili obvarovani. Ko se je človek 
boril še za svoj obstoj, vsega tega 
ni poznal. 

Kako se počuti človek, ko s 
svojo glavo in s svojimi rokami 
premaga nevarnost In svojo šib
kost? Se mar to da primerjati z 
denarjem? Če danes še lahko ču
tiš z naravo, če se ti v prsih nekaj 
premakne, ko vidiš sončni vzhod 
In to poskušaš povedati nekomu 
v dolini, ki ga vsako jutro pozdra
vita megla In Izpušni plini avto
mobilov, ali se ti ne bi smejal in te 
imel za človeka, ki ga je že zdav
naj povozil čas? In odhitel bi da
lje, slepo zavarovan v tehnološki 
napredek in civilizacijo. Kaj res ni 
v tem človeku nič več človeške
ga, kaj bo res vse življenje samo 
VERJEL in se ne bo nikoli naslonil 
na lastno pamet in občutja? 

Kdo in kaj smo pravzaprav alpi
nisti, kaj je alpinizem? Na vse to 
Je toliko odgovorov, kot je alpi
nistov. Smo ljudje z dobrimi in 
slabimi lastnostmi, kot so taki 
pač vsi ljudje. Smo planinci, ki se 
radi gibamo malo bolj svobodno 
in se zato ne držimo samo nad-
elanih poti, pozimi In poleti hodi
mo v gore, smučamo, vendar ne 
samo ob vlečnicah. Kako je lep 
zimski dan, ko se s smučmi pote
paš po dolini Triglavskih jezer, se 
ne da povedati, to je treba doži
veti. Plezanje v kopni skali, v za-
ledenelih slapovih, turno smuča
nje, potepanje po brezpotjih, po
ležavanje In lenarjenje, gara
n j e . . . 

Seveda Je treba za varno giba
nje v razmerah, ki jih nismo na
jbolj vajeni, marsikaj vedeti. Zato 
Brno tudi letos pričeli z alpinistič
no šolo, ki Jo obiskuje kar nekaj 
fantov In deklet Da pa ne bi izgu
bili vseh čez poletje pridobljenih 
moči, imamo dvakrat na teden 
trening v telovadnici osnovne 
šole. 

Vsi, ki bi se nam radi pridružili, 
lahko še vedno pridete vsak četr
tek ob 19. url v prostore Planin
skega društva. Pogoj je starost 
16 let In nekaj planinskega pred
znanja. Č e pa so vam hribi še ne
poznani se lahko za začetek včla
nite v Planinsko društvo, In to 
vsak torej od 17. do 18. ure. 

Martin Brus 

Praznovanje 
dneva 
republike v 
Hotedršici 

Zadovol jni smo, ker nam je uspe
lo zelo lepo in prijetno proslaviti 40. 
rojstni dan naše Republ ike. Pobudo 
in organizaci ja proslave je delo 
predsedstva K K SZDL. 

V nedeljo, 27. XI. 1983, ob 17 uri 
smo imeli v Kulturnem domu prosla
vo. Dvorana je bila polna, kar potrju
je, da krajani K S Hotedršica cen imo 
ta praznik in s tem potrjujemo svojo 
pripadnost in ljubezen do domovine. 
Na proslavi so sodeloval i učenci OŠ 
Dolomitski odred. Prijeten je bil tudi 
nastop malčkov iz vrtca. Pri tem gre 
vel ika zahvala tovarišicam, ki so pri
pravi le program. Član KŠD Silvo Na
gode je s člani dramske sekci je pri 
KŠD in z mladinci pripravil recital, ki 
je prijetno preseneti l tudi zaradi do
bre scene. 

V uvodnem nagovoru je predsed
nik K K S Z D L Andrej Rozman med 
drugim česti tal svetu K S za uspešno 
delo. 

Po proslavi smo imeli družabni 
večer ob dobri glasbi, ki smo jo pla
čal i s pomoč jo K S , SZDL, 0 0 Z S M S , 
GD, KŠD, Gost i lne TURK, DO »Iskra« 
ter obrtnikov Lada P u c a in Hladnika. 

Za sol idno postrežbo so poskrbe
li prizadevni člani 0 0 Z S M S . 

Žel imo, da bi se ob takih in pod
obnih pri ložnostih še večkrat dobi
vali. 

Metka Rupnik 

Tek republike - 25. 11. 1983 - Vr
hnika 

Na Vrhniki so učenci osnovne 
šole Ivan Cankar pripravili ob praz
niku republike tek po ulicah Vrhnike. 
Z nekol iko številnejšo ek ipo se je 
tega teka udeležila tudi sekc i ja za 
teke iz logaškega smučarskega klu
ba. 

Uvrstitve: cicibani 
(1976) 
2. Tomaž Brus 
(1975) 
1. Miha Gostisa 
2 Mitja Brenčič 
5. Tomaž Naglic 
10. Janko Moroz 
12. Janko Vavken 
17 Edo Čuk 

(1974) 
1. Janez Jereb 
6. Boštjan Brus 

(1973) 
5 Jure Smole 
7. Tadej Musec 

cicibanke (1976) 
1. Darja Rupnik 
2. Neža Merlak 

(1974) 
1. Marija Eržen 

ml. pionirji 
7. Tomaž Eržen 
B. Marko Leskovec 
9. Srečko Moroz 
16 Emil Kavčič 
20. Gregor Prezelj 
21. Bojan Slabe 

ml. pionirke 
3. Urška Fečur 
7. Melita Malnar 

st. pionirji 
11. Peter Nagode 
16. Tomaž Puc 

st. pionirke 
2. Marta Eržen 
5. Indira Ljajić 
7. Irena Leskovec 
14. Jana Vavken 
16 Alenka Grom 

mladinci 
4. Rafael Marn 
S Marko Oblak 
6. Alojz Molk 

mladinke 
3. Milojka Cigale 
4 Mojca Šemrov 
5. Judita Sovan 

člani 
6. Srečko Brus 

veterani A 
2. Konrad Merlak 

Skupno je na teku sodelovalo 350 
tekačev v različnih kategorijah, naši 
tekmovalc i pa so dobili kar 11 po
kalov. 

Štafetni tek na 88 km - 27. 11. 
1983 - Brdo 

Na Brdu pri Kranju je bil zanimiv 
tek, in to štafeta na 88 km dolgi pro
gi. Vsak član štafete je moral prete-

I
či 11 km. Logaški tekači so se uvrs
tili okrog 15. mesta med 38 ekipami, 
gotovo pa je bila to najmlajša ekipa 
(nastopilo je 6 mladincev). 



vabimo vas 
Ponavadi v zapisu za filmski program decembra opozorimo 

na najzanimivejše filme, ki jih bomo videli prihodnje leto. Ker 
bo prostora hitro zmanjkalo, kar k stvari. 

JANUAR: Samo nekaj več besed o tem mesecu, saj gre za 
običajno napoved najzanimivejših filmov meseca. Naj najprej 
opozorim na glasbeni film PINK FLOYD, za katerega pa ima
mo le rezervacijo. Ljubljana ga namreč igra predolgo in v tre
nutku, ko oddajamo material za tiskarno, še ni čisto gotovo, 
če bo na sporedu. Vsekakor pa bo leta 1984 na naših platnih. 

Mladim gledalcem bi rad priporočil film ČIČEK MIČEK ... 
To je zbirka uspešnih risank zagrebške šole. Videli bomo 
predvsem nove risanke. Dvakrat bo januarja nastopil Bud 
Spencer, in to v dveh sila zabavnih filmih, od katerih je gotovo 
boljši western. Sladokusce vsekakor opozarjam na zadnji film 
Henryja Fonde Ob zlatem jezeru, kjer je prvič zaigral skupaj 
s hčerjo Jane in v katerem si je prislužil najvišjo ameriško na
grado oskraja. Naravnost fantastično izdelana igra starega 
moža, ki mu dostojno, če ne v trenutkih še bolje, stoji ob strani 
Catherine Hepburn. Tudi ona sije prislužila oskrja v tem filmu. 
Iz skoraj ničevega besedila je nastala filmska umetnina. Po
sebno zanimiva je tudi grozljivka DOLINA SMRTI, kjer smo 
priča imenitni zgodbi, v kateri do konca ne vemo, kdo koga 
preganja in kdaj bo kdo padel kot žrtev v grozljivem okolju 
ameriške Doline smrti. Zadnji film v mesecu je film OGNJENE 
KOČIJE. Zanimiv športni film o olimpijskih igrah v Parizu 1924. 
leta. Morda za uvod v zimske igre, ki se prično čez slab me
sec, kajne? 

FEBRUAR: VELIKI TRANSPORT je zadnji Bulajičev film, s 
katerim bomo skušali v 1984. letu poseči po oskarju Jugos
lovani. Ninočka je predzadnji film Grete Garbo iz leta 1939. V 
Zagrebu se je trlo ljudi, v Ljubljani ne. Kako bo v Logatcu? 
Film ni le za stare mamce! LILI MARLEN je imeniten film o 
nesmiselnosti vojne, o vojakovih sanjah, o domu in ljubezni. 
Melodijo pesmi so poznali vse armade sveta, tudi naša. Film 
pa je Fassbinderjeva mojstrovina. 

MAREC: Čudovita risanka s težkim rockom je HEAVY ME
TAL, James Bond nas bo presenečal z vragolijami v filmu 
SAMO ZA TVOJE OČI. Ogledali si bomo tudi najnovejši Štig-
ličev film STRICI SO Ml POVEDALI. V njem sodeluje tudi nekaj 
logaških igralcev. Končno bo na platnih tudi imeniten proti-
vojni film PODMORNICA, sicer iz produkcije nemških študijev. 
Posebno priporočam film UČITELJ, v katerem bodo prišli na 
svoj račun tako učenci kot njihovi vzgojitelji. Film izjemnih 
kvalitet, čeprav bo gotovo sprožil kakšno negodovanje. 

APRIL: Posebej zanimiv bo film konec meseca RDEČI. To je 
zgodba predsednika Komunistične partije Združenih držav v 
času oktobrske revolucije. VVarren Beatty je prejel oskarja za , 
režijo tega imenitnega filma. V tem mesecu je zanimiv tudi ju
goslovanski film VONJ PO KUTINAH, v katerem doživljamo 
Sarajevo v prvih vojnih dneh. 

MAJ: Za ljudi z dobrimi živci so ZGODBE O NAVADNI NO
ROSTI imenitnega, a vendarle čudnega, italijanskega režiserja 
Marca Ferrerija. Marsikaj vprašljivega je v tem filmu, zato je 
toliko bolj zanimiv. RJOVENJE pa je simpatična zgodba o le
vih, o mehkih mucah, ki pa se jih večinoma bojimo. Tudi po 
tem filmu? Šprajcev film DIH prihaja na naša platna. Zgodba 
o zdravnici, ki jo skrbi človekova prihodnost. Imenitna Draga 
Potočnjak. 

JUNIJ: Sylvia Kristel je imenitna v LJUBIMCU LADY DHAT-
TERLV. Še kaj besed? Julie Andrevvs kot fant in kot dekle v 
filmu VIKTOR VIKTORIJA. Še nikoli je nismo videli v tako za
htevni vlogi. Kot zanimivost - še LADY CHATTERLEY IZ TO
KIA, japonska verzija prejšnje zgodbe. 

Logaške novice - glasilo S Z D L občine Logatec. Predsednik izda
jatel jskega sveta Franc Jerina. Ureja uredniški odbor. Glavni in 
odgovorni urednik Branka Kum. Številka žiro računa 50110-678-
87486. Tisk Šolski center t iska in papirja, Ljubljana. Po mnenju 
sekretar iata za informacije SR Sloveni je št. 421-1 /72 je glasi lo 
oproščeno plačila davka od prometa proizvodov. 

JULIJ:Za poletno napenjanje živcev bo NOČ ČAROVNIC, II. 
DEL prav tako Johna Carpenterja. Spet pobegli morilec, ime
nitno vzdušje groze, ki ga zna po Hitchcocku pričarati le Car-
penter. In še jugoslovanska uspešnica - kriminalka balkan
skega tipa HALO, TAXI! 

AVGUST: Al Pacino je imeniten kot homosekcualec po 
službeni dolžnosti policaja v filmu VABA. Svetovna uspešnica 
in najdražji film leta je OFICIR IN GENTLEMAN, v katerem 
blesti Richard Gere. Zgodba je vojaška: mladenič prenaša 
nečloveško vzgajanje, ki pa ga ne stre. Za ljubitelje spektak-
lov pa še mitološka zgodba BORBA TITANOV. 

SEPTEMBER: Vsi se spominjamo hudomušnega munga iz 
Knjige o džungli. Posebej o njem govori film RIKI TIKI TAVI. 
Logatec so navdušili hudomušni francoski maturantje, zdaj 
gredo GADJE NA POČITNICE. Po kriminalki Agathe Christie 
je bil posnet film POČENO OGLEDALO s hollywoodsko igral
sko zasedbo: Liz Taylor, Ročk Hudson, Kim Novak, Tony Cur-
tis, Edward Fox. 

OKTOBER: Orson Welles nas popelje v skrivnostni svet na
povedovalca usode NOSTRADAMUSA. Mu bomo tudi mi ver
jeli? Za mlade bo zanimiv SUPERSONIC MAN, nekakšna ina
čica Supermana. 

NOVEMBER: Posebej je treba napovedati TARZANA, film, v 
katerem nastopa kot Jane lepotica Bo Derek, o vlogi katere 
so kar preveč namigovali v tem filmu. Pred dnevom republike 
pa dva naša filma: SAVAMALA in GREMO NAPREJ. 

DECEMBER: Risanka ROBIN HOOD bo razveselila otroke 
pred novim letom. Za odrasle pa bosta najbolj zanimiva go
tovo EMMANUELLE II in pa bolj moški boksarski ROCKYII. V 
začetku meseca pa bo z vsemi pospravil POPAJ. 

Na hitro moramo končati. To je bil letni pregled, seveda pa 
o vsakem filmu še posebej v mesečni rubriki Logaških novic 
VABIMO VAS! 

Primož Sark 

i 
Filmski spored za januar 1984 

30. -1 . hongkonški pustolovski P O H A B L J E N C I - M O J 
STRI, režija J . Law 

1. f rancoska drama J A V N A HIŠA V PARIZU, r. P. 
Cheval ier, gl. vi. S. Šolar, R. Almiral , N. Pasca l 

3. hongkonški pustolovski B R E Z R O K I MAŠČEVALCI, 
r. C. Chen, gl. vi. C. Chen, L. Feng 

6. - 8 . italijanski vvestern ŠTIRJE V IGRI, r. G. Col is i , gl. vi. 
Terence Mili, Bud Spencer , E. VVallach 

7. - 8 . ameriški glasbeni PINK F L O Y D , r.A. Parker, gl. vi. B. 
Geldof, C. Hargreaves, J. Laurenson 

10. ameriška grozlj ivka L J U B E Z E N NA PRVI UGRIZ, r. 
S. Dragoti, gl. vi. G. Hamilton, S. Saint James, R. Be
njamin 

13. - 1 5 . ameriški spektakel Z A D N J A P O Z E J D O N O V A 
PUSTOLOVŠČINA, r. I. Al len, gl. vi. M. Caine, S. 
Field, T. Savalas, K. Malden 

14. - 1 5 . ameriški pustolovski R A J S K A O A Z A LJUBEZNI , r. 
S. Gil lard, gl. vi. W. A imes, P. Cates 
ameriška komedija PASJI SINOVI, r.B.Edvvards, gl. 
vi. J . Andrevvs, W. Holden, S. Winters 
program jugoslovanskih risank ČIČEK MIČEK RI
SANI KOTIČEK, ob 16. uri! 

20.-22. ameriški pustolovski PRINC MAŠČEVALEC, r. A. 
Pyun, gl. vi. L. Horslev, K. Bel ler 

21 . -22. italijanski pustolovski B A N A N A J O E , r. Steno, gl. vi. 
Bud Spencer , M. Langner 

24. ameriška drama O B Z L A T E M RIBNIKU, r. M. Rydel l , 
gl. vi. H. Fonda, C. Hepburn, J . Fonda 

27. - 2 9 . ameriški pustolovski ALI JE PILOT V LETALU?, r. J . 
Abrahams, gl. vi. R. Hays, L. Brodges, K. Abde l -Jab-
bar 

28. - 2 9 . ameriški triler DOLINA SMRTI, r. D. Richards, gl. vi. 
P. Le Mat, C. Hicks, S. McHat t ie 

31. ameriški športni O G N J E N E KOČIJE, r. H. Hudson, 
gl. vi. B. Cross , N. Havers, C. Cambe l l 

17. 

19. 


